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PROTOKÓŁ  Nr XX/16 

z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 
z dnia  10 marca  2016 r. 

 
odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady XX sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Mutwil Artur 
9) Przynoga Franciszek 
10) Siudy Krystian 
11) Słomiński Tomasz 
12) Sygnowski Zygmunt 
13) Mirosław Wdowiak 
14) Żołnowska Maria 

Nieobecny: Szymczak Piotr 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
5) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
6) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
7) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
8) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
9) Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych 
10) Ewa Gaweł – Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji 
11) Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom 
12) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
13) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żagański 
14) Leokadia Ziaja – Sołtys wsi Jankowa Żagańska 
15) Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

 
I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
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II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej w 2015 roku. 

3. Sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom z działalności  

w 2015 roku. 

4. Informacja z działalności Doradcy Burmistrza ds Społecznych i Edukacji. 

5. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

6. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

7. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości – referuje Kierownik Referatu Podatków, 

Opłat i Egzekucji (Druk Nr 61 str 3), 

2) określenia kryteriów rekrutacji do szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych 

przez gminę Iłowa, które będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia – referuje Kierownik Referatu Spraw Społecznych i 

Cywilnych (Druk Nr 61 str 2), 

3) wyznaczenia jednostki organizacyjnej gminy właściwej do realizacji zadań z zakresu 

świadczenia wychowawczego – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 63), 

4) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiej Rady Seniorów i nadanie jej statutu 

– referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 61 str 1), 

5) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa – 

referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 60 str 1), 

6) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 

komunalnych – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 60 str 2), 

7) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie Gminy Iłowa – referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk 

Nr 62) 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

9. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

11. Zakończenie XX sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

Do przedstawionego porządku obrad Pan Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej zgłosił wniosek o 
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały zamieszczonej w Ad. II. pkt 7. 3)  w sprawie 
wyznaczenia jednostki organizacyjnej gminy właściwej do realizacji zadań z zakresu świadczenia 
wychowawczego w związku z otrzymanym wyjaśnieniem Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki 
Społecznej odnośnie sposobu wyznaczania jednostki w gminie do realizacji zadań z zakresu tzw. 
programu 500 plus, z którego wynika, że wyznaczenia jednostki dokonuje Burmistrz w drodze 
Zarządzenia, a nie Rada Gminy, dlatego też proponuje zdjąć ten punkt z porządku obrad. 

Głosowanie wniosku o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
jednostki organizacyjnej gminy właściwej do realizacji zadań z zakresu świadczenia 
wychowawczego: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
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Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych, 
Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 09.02.2016  r. do dnia 09.03.2016 r. : 

  złożony został wniosek do Sądu Rejonowego w Żaganiu o założenie księgi wieczystej dla 
działki nr 27/7 w obrębie Czyżówek (działka przy szkółce krzewów ozdobnych w kierunku 
torów kolejowych), 

  na złożony wniosek przeznaczyłem do najmu grunt pod budowę dwóch boksów 
garażowych w granicach działki nr 486 w Iłowej w obrębie ul. Dębowej (Ogrodowej), 

 podpisałem umowę najmu gruntu pod kioskiem RUCH-u przy ul. Żagańskiej, 

 pozytywnie ustosunkowałem się do wniosku o naprawę drogi w Klikowie do budynków nr 
30 i 31 (w kierunku przejazdu kolejowego), 

 wysłano wezwania do podpisania protokołów uzgodnień dot. sprzedaży na rzecz najemców 
lokali mieszkalnych w Szczepanowie 36/6 oraz w Iłowej przy ul. Żagańskiej 35/4 i ul. 
Kościuszki 1/1, 

 wydano postanowienie pozytywnie opiniujące możliwość dokonania podziału geodezyjnego 
działki nr 1188 w Iłowej, 

 wydano decyzję dot. zatwierdzenia podziałów działek nr 505/1, 505/5  i 1059 w Iłowej 
(nieruchomość, na której znajdowały się Zakłady „Eskord”, 

 w dniu 18 lutego ze skutkiem negatywnym (brak wpłaty wadium) odbyły się II przetargi 
ustne nieograniczone na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych ozn. działkami nr 86/3 i 
86/4 w Czernej oraz ze skutkiem negatywnym (brak wpłaty zaliczki) rokowania na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej ozn. działką nr 689 w Koninie Żagańskim, 

 pozytywnie zaopiniowałem wniosek o sprzedaż części działki nr 41 w Iłowej, 

 nie wykonałem prawa pierwokupu w stosunku do nieruchomości oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 1374 położoną w m. Iłowa przy ul. Traugutta,  

 w dniu 10 lutego br. złożone zostało oświadczenie o zwolnieniu nieruchomości ozn. działką 
nr 159/9 w Iłowej z obciążenia przysługującego Gminie Iłowa służebnością przesyłu, 

 złożony został wniosek w Starostwie Powiatowym w Żaganiu o wprowadzenie zmian w 
ewidencji gruntów, a dotyczący drogi - ul. Słoneczna  (działka wg. zapisów 
dotychczasowych była gruntem ornym – zmiana użytku na „dr” drogę), 

 pracownicy ZGKiM rozpoczęli naprawę nawierzchni asfaltowych na drogach gminnych, 

 wystąpiono do Rady Sołeckiej Sołectwa Konin Żagański o wydanie opinii dot. zmiany 
kategorii przejazdu kolejowego w m. Konin Żagański na przejście kategorii „E” na 
skrzyżowaniu z drogą gminną w Koninie Żagańskim. W tej sprawie wpłynęło pismo z PKP 
PLK. Po otrzymaniu opinii podpisanej przez Radę Sołecką, Radnych Powiatowych - Adama 
Gliniaka i Bolesława Wróblewskiego, Radną Rady Miejskiej – Krystynę Burnat i Prezesa 
OSP Konin Żagański – Jana Kotzbacha, wydałem negatywną opinię w sprawie zmiany 
kategorii przejazdu, 

 pracownicy ZGKiM dokonali wycinki suchych gałęzi na drogą pomiędzy cmentarzem a 
stadionem, 

 zamówiono tabliczki z nazwami nowopowstałych ulic w Iłowej : Słonecznej, Spacerowej i 
Azaliowej, 

 dla potrzeb remontów dróg gminnych o nawierzchni asfaltowej zamówiono 3 tony masy 
asfaltowej na zimno, 

 podpisana została umowa na remont przepustu na rowie będącym własnością Gminy Iłowa 
przez który biegnie droga do fermy drobiu przy ul. Żagańskiej, 
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 Zarząd Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze zaopiniował pozytywnie nasz wniosek dot. 
wprowadzenia ograniczenia prędkości na odcinku DW w Żagańcu, 

 pracownicy ZGKiM w Iłowej zamontowali odremontowany przystanek w m. Żaganiec. Do 
poprawy pozostało pomalowanie wiaty, 

 przesłano pismo do Urzędu Marszałkowskiego o dopisanie do istniejących dróg gminnych 
działek drogowych w stosunku do których Rada Miejska w Iłowej podjęła uchwały w dniu 
29 grudnia 2015 r.  

 odpowiedziałem Radnemu Franciszkowi Przynodze w sprawie jego wniosku o zaliczenie 
drogi ozn. działką nr 645/3 w Iłowej do kategorii dróg gminnych oraz jej utwardzenie, 

 w dniu 11 lutego pracownicy ZGKiM wykonali cięcia pielęgnacyjne na drzewach wzdłuż 
budynków wzdłuż naszej drogi w Borowem przy budynkach 2-4. Prace te wymagały 
wyłączenia zasilania linii energetycznej. Ze względu na podmuchy wiatru wykonano zabiegi 
na niższej wysokości,  

 pracownicy ZGKiM zamontowali tabliczki z numeracją budynków przy ul. Żaków zgodnie 
z wcześniejszym wnioskiem Radnego Artura Mutwil, 

 pozytywnie zaopiniowałem wniosek o zmianę stałej organizacji ruchu na odcinku drogi 
gminnej – ul. Jaśminowa w Iłowej od skrzyżowania z ul. Daliową, 

 podpisałem umowy dotyczące opracowania stałych organizacji ruchu związanych w 
tabliczkami (znak F3b) „Gmina Iłowa” na drogach powiatowych, wojewódzkich i przy 
drodze krajowej nr 18 oraz związanych  z organizacją ruchu na ul. Jaśminowej, pod 
przystanek w Borowem i progi zwalniające przy ul. Hutniczej i Piaskowej,   

 do PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. w Zielonej Górze wysłana została informacja dot. 
planowanego wykonania pomiaru natężenia ruchu drogowego na przejazdach kolejowych w 
ciągach dróg gminnych, 

 pracownicy ZGKiM usunęli uszkodzenie wpustu ulicznego na skrzyżowaniu ul. Młyńskiej i 
Drzymały, 

 przygotowane jest również na wniosek radnego Krystiana Siudy działanie zmierzające do 
obniżenia studzienki kanalizacyjnej kanalizacji sanitarnej na osiedlu Czyżówek, 

 ponadto w zakresie ewidencji działalności gospodarczej do rejestru w okresie 
sprawozdawczym wpisano 1 przedsiębiorcę, 

 zmiany wpisu dokonało 9 przedsiębiorców, 

 zawieszenia działalności  3 przedsiębiorców, 

 wznowiło działalność 2 przedsiębiorców, 

 zakończyło działalność 4 przedsiębiorców, 

 wydano 1 zaświadczenie z Gminnej Ewidencji Działalności Gospodarczej i jedno 
zaświadczenie dot. numeru porządkowego, 

 nadano 2 numery porządkowe, 

 wydano 3 decyzje o warunkach zabudowy, 

 wydano jedną decyzję odmawiającą ustalenia warunków zabudowy, 

 wydano 9 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego, 

 wszczęto postępowanie administracyjne w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji celu 
publicznego w sprawie rozbudowy  oświetlenia drogowego przy ul. Żagańskiej w Iłowej,  

 wydano 5 decyzje zezwalających na usunięcie drzew, 

 udzielono 2-ch odpowiedzi na pisma w sprawie usunięcie drzew i krzewów, 

 prowadzonych jest 6 postępowań w sprawie wydania decyzji na usunięcie drzew i krzewów, 

 wystąpiono z wnioskiem do Starosty Powiatowego w Żaganiu o wydanie 2 zezwoleń na 
usunięcie drzew z działek gminnych, 

 zgłoszono do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków fakt powalenia się drzewa w parku, 
dokonano rozeznania cenowego wykonania siłowni plenerowej w Koninie Żagańskim, 
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 uzgodniono formę i termin odbioru, demontażu i utylizacji pojazdu porzuconego na DK18, 
który z mocy art. 50a ust. 4 ustawy o drogach publicznych przeszedł na własność Gminy 
Iłowa, 

 udzielono Policji w Iłowej obszernych wyjaśnień w sprawie zgłoszenia zniszczenia drogi 
gminnej w Janowie oraz w sprawie zniszczenia ogrodzenia terenu przy świetlicy w 
Czyżówku, 

 udostępniłem informację publiczną na temat ponoszonych przez Gminę Iłowa kosztów 
ogłoszeń prasowych związanych z procedurami przetargowymi, zamówieniami publicznymi 
itp., 

 zlecono wykonanie map do celów projektowych na potrzeby opracowania dokumentacji 
technicznej wykonanie pomnika Zesłańców Sybiru przy ul. Pułaskiego oraz budowy siłowni 
plenerowej w Koninie Żagańskim, 

 wystąpiono do dzierżawcy terenu po byłych zakładach ESKORD w Iłowej z wnioskiem o 
udzielenie wyjaśnień dotyczących rodzaju odpadów składowanych na terenie przy ul. 
Borowskiej 8 w Iłowej. Na podstawie uzyskanej odpowiedzi ustalono, że składowana jest w 
tym miejscu stłuczka szklana, na składowanie której dzierżawca posiada zezwolenie 
Starosty Żagańskiego (interpelacja radnego Krystiana Siudy), 

 ponownie wystąpiono z pismem do ZDW w Zielonej Górze w sprawie usunięcia przyczyn 
tworzącego się zastoiska wody w rejonie wjazdu do siedziby firmy Vitrosilicon w Iłowej 
(interpelacja radnego Franciszka Przynogi), 

 dokonano kontroli stanu gospodarki odpadami wspólnot mieszkaniowych przy Pl. Wolności 
(zaplecze). W wyniku weryfikacji zwrócono uwagę na potrzebę dostawienia kontenera na 
papier, 

 wystąpiono do ZDW w Zielonej Górze z wnioskiem o wymianę znaków drogowych na 
znaki tzw. 3 gen. W udzielonej odpowiedzi ZDW wyjaśniło, że znaki drogowe pokryte folia 
3 gen. Stosuje się wyłącznie na drogach ekspresowych i autostradach (interpelacja radnego 
Krystiana Siudy), 

 przygotowanie wytycznych i warunków technicznych dla projektanta drogi do strefy 
przemysłowej, 

 podpisano umowy na remont kładki na Dolanowie. Inwestycja została zakończona i 
odebrana, 

 zebrano oferty i wybrano wykonawcę na dowieszenie lamp w Borowym, na ul. Żagańskiej  
(DINO) oraz w Jankowej Żagańskiej a także wybrano wykonawcę dokumentacji technicznej 
oświetlenia ul. Pałacowej, 

 zlecono prace związane z wykonaniem ogrodzenia w Wilkowiskach oraz naprawą 
ogrodzenia placu zabaw przy ul. Piaskowej. Inwestycja zakończona i odebrana, 

 dokonano oględzin wraz z przedstawicielem ubezpieczyciela miejsca kolizji drogowej przy 
ul. Traugutta w Iłowej w celu wypłaty odszkodowania. Odszkodowanie w wysokości 6300zł 
zostało wypłacone, trwa wybór wykonawcy montażu nowej lampy, 

 dokonano oględzin nieruchomości położonej w Iłowej przy ul. Piaskowej w związku z 
wnioskiem p. Elżbiety Rakuć w sprawie wycinki drzew, w wyniku oględzin odmówiono 
wycinki drzew zlokalizowanych na terenie drogi gminnej z uwagi na brak zagrożenia, 

 udzielono informacji publicznej na temat planowanych zakupów maszyn typu koparki, 
ładowarki itp., 

 wystosowano pismo do Starosty Żagańskiego w sprawie utrzymania czystości i porządku na 
drodze powiatowej ul. Ogrodowej wraz z opinią Radcy prawnego p. Marii Wrońskiej 
(wielokrotne interpelacje), 

 przystąpiono do opracowania Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia do przetargu 
na odbiór odpadów komunalnych oraz wykonania przebudowy dróg gminnych w ramach 
kolejnego etapu tzw. Schetynówek, 

 opracowano roczne sprawozdanie z zamówień publicznych za rok 2015, 
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 wystosowano pismo do FENIKS Sp. z o.o. w sprawie opinii nt. lokalizacji przystanku na 
żądanie w Jankowej Żagańskiej (interpelacja radnego Edwarda Lesiaka), 

 dokonano odbioru robót wymienionych słupów oświetleniowych przy ul. Ogrodowej (3 
lampy – niedoszła inicjatywa lokalna), 

 wystosowano prośbę o pomoc do p. Mecenas nt. dalszego postępowania w sprawie 
zniszczonej drogi w Janowie (w kierunku Mirostowic). Policja w Iłowej umorzyła 
dochodzenie z uwagi na (ich zdaniem) brak znamion czynu zabronionego, 

 rozpoczęto montaż lamp solarnych w Szczepanowie, przy ul. Ogrodowej, Jaśminowej, 
Traugutta, 

 przygotowano zgłoszenie wykonania lampy solarnej przy ul. Różanej w Iłowej oraz przy ul. 
Traugutta (Karolinów), 

 przystąpiono do opracowania danych niezbędnych do przygotowania Planu Gospodarki 
Niskoemisyjnej, 

 przygotowano część materiałów niezbędnych do przygotowania wniosku o dofinansowanie 
Gminnego Programu Rewitalizacji, 

 wykonano dokumentację fotograficzną na potrzeby wniosku o dofinansowanie budowy 
siłowni plenerowej w Koninie Żagańskim, a także trwają prace nad opracowaniem wniosku 
o dofinansowanie, 

 wystosowano pismo do ZDW w sprawie uporządkowania zieleni przy zjeździe z wiaduktu 
nad DK A18, 

 udzielono odpowiedzi Łużyckiemu Związkowi Gmin nt. utworzenia grupy zakupowej w 
zakresie odbioru i zagospodarowania odpadów komunalnych na rok 2017 i lata następne, 

 dokonano oględzin ul. Pałacowej pod względem konieczności wycinki krzewów i usunięciu 
gałęzi, 

 udzielono odpowiedzi Sołtysowi Borowego oraz OSP Borowe nt. montażu hydrantu p.poż. 
w m. Borowe, 

 wystosowano pismo do Starostwa Powiatowego w Żaganiu w sprawie utwardzenia 
gruntowego odcinka drogi powiatowej w Szczepanowie w okolicach posesji nr 7 (wniosek 
Komisji Rewizyjnej), 

 udzielono zgody dla ENEA SA dotyczącej lokalizacji słupów energetycznych planowanych 
do przeniesienia z prywatnej posesji  w m. Czerna, 

 rozpisano przegląd gwarancyjny Parku Dworskiego w Iłowej. 

Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz –   w kontekście sprawozdań przewodniczących komisji 
chciałbym uzupełnić swoją wypowiedź – otrzymaliście Państwo przed sesją wykaz, o którym 
wspomniał Przewodniczący Komisji Budżetu, żebyście Państwo mogli na bieżąco śledzić to co się 
dzieje w gminie i ewentualnie na posiedzeniach komisji, na następnej sesji na bieżąco analizowali 
postęp prac w związku z tym wykazem.  
Ponadto chciałbym jeszcze poinformować, że dzisiaj wpłynęły do Urzędu 3 zanalizowane wnioski z 
Programu Obszarów Wiejskich dot. remontu dróg na terenie gminy, czyli ulic: Pułaskiego, 
Batorego i Placu Wolności. Nasze wnioski zostały poddane bardzo wnikliwej analizie, mamy 7 dni 
na udzielenie odpowiedzi instytucji wdrażającej (PROW), najważniejsza informacja jest taka, że nie 
zakwestionowano nam żadnego z tych wniosków, że wszystkie kwalifikują się, żebyśmy otrzymali 
dofinansowanie, przynajmniej tak wynika z korespondencji, którą dzisiaj otrzymaliśmy. Między 
innymi wśród tych uwag, które otrzymaliśmy w pismach, komisja oceniająca zakwestionowała 
m.in. realizację zatoczek autobusowych, parkingów przy tych drogach twierdząc, że generalnie one 
nie służą poprawie funkcjonowania ruchu na tych drogach. Trudno, najwyżej odstąpimy od tych 
zatoczek, odstąpimy od parkingów albo zrobimy je z własnych środków, zobaczymy też na ile 
będzie nas stać i jakie w ogóle dofinansowanie otrzymamy i czy otrzymamy na wszystkie 3 drogi, 
czy tylko na jedną, czy nie otrzymamy wcale.  
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Kolejna sprawa, która się przewijała przez wszystkie sprawozdania z posiedzeń komisji dot. 
korespondencji pomiędzy Burmistrzem a Ośrodkiem Zdrowie w Koninie Żagańskim. Dzisiaj 
otrzymałem odpowiedź od pani doktor Gliniak na ostatni mój wniosek, ta odpowiedź była też 
zaadresowana do Przewodniczącego Rady Miejskiej. Bez względu na treść odpowiedzi moim 
zdaniem powinniśmy zrobić bardzo dużo, żeby  Ośrodek w Koninie dalej funkcjonował. 
Ad. II pkt 2  
Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej w 2015 roku.  

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Ośrodka w 2015 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – w kontekście nowego zadania, 
które spadło na gminy, mam na myśli program 500 plus, jeżeli Ośrodek Pomocy Społecznej w 
Iłowej zajmowałby się realizacją tego programu, czy jest do tego przygotowany. 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – myślę, że Ośrodek 
Pomocy Społecznej będzie się zajmował tym zadaniem, ogłosiłam nawet nabór na to stanowisko. 

Pan Waldemar Leszcz – Radny – chciałem też nadmienić, że większa ilość dobrych asystentów 
rodziny pozwoliłaby zmniejszać koszty pobytu zarówno w rodzinach zastępczych jak i innych 
placówkach myślę, że przydałby się jeszcze asystent rodziny. 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej – na chwilę obecną 
mamy 2 asystentów rodziny. Jeden asystent ma 12 rodzin, drugi chyba 13, a jest dozwolonych do 
15 rodzin na jednego asystenta, czyli my spełniamy kryteria.  

Ad. II pkt 3 
Sprawozdanie Pełnomocnika Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom z działalności w 

2015 roku.  

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom – przedstawiła 
sprawozdanie z działalności za 2015 rok, które stanowi załącznik do protokołu.  
Pan Edward Lesiak – Radny – wymieniła pani, że 39 osób objęto programem w szkole 

ponadgimnazjalnej, która nie jest w zakresie odpowiedzialności przed Burmistrzem. Pytam, czy na 

tą okoliczność starostwo wspomaga działalność w związku z tym, że realizujemy zadania wśród 

młodzieży. 

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds Przeciwdziałania Uzależnieniom – ponieważ jest 

to młodzież, która chodzi do szkoły ponadgimnazjalnej na terenie naszej gminy, a jest to szkoła 

podległa powiatowi, to kiedy pedagog zwraca się o dofinansowanie programów profilaktycznych, 

to dofinansowujemy je ze swoich środków. Jest to młodzież z terenu naszej gminy najczęściej. 

Ad. II pkt 4 
Informacja z działalności Doradcy Burmistrza ds Społecznych i Edukacji. 

Pani Anna Michalczuk – informacja dotyczy okresu od 1 września 2015 r. do 10 marca 2016 r.: 

 11 września z Burmistrzem Iłowej byliśmy na Jarmarku Michała promując Zespół Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Iłowej, 

 12 września braliśmy udział w Jubileuszu 10-lecia Stowarzyszenia Piękni Życiem, 

 16 września z panem Janem Woronikiem brałam udział w spotkaniu w starostwie w sprawie 
projektu dotyczącego oświaty, 

 17 września brałam udział w posiedzeniu Komisji Spraw Publicznych w sprawie likwidacji 
szkoły w Szczepanowie, 

 22 września spotkanie wszystkich komisji rady w sprawie rozbudowy szkoły w Iłowej i 
likwidacji szkoły w Szczepanowie, 

 30 września i 2 października brałam udział w naborze na stanowisko kierownika biblioteki 
miejskiej, 
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 10 października rozpoczął działalność Uniwersytet Trzeciego Wieku, o czym szerzej za 
chwilę, 

 14 października w imieniu Burmistrza brałam udział w pasowaniu na ucznia w szkole w 
Szczepanowie i Święcie Komisji Edukacji Narodowej, 

 19 października brałam udział w spotkaniu z przedstawicielami Rady Młodzieżowej w 
sprawie zwiększenia aktywności tejże Rady, 

 24 października w imieniu Burmistrza brałam udział w Dniu Seniora w m. Borowe, 

 25 października w imieniu Burmistrza udział w podsumowaniu konkursu Ale Pasztet w 
Kliczkowie, 

 6 listopada odbyły się wybory Zarządu Uniwersytetu Trzeciego Wieku, 

 18 listopada spotkałam się z zastępcą dyrektora Narodowego Funduszu Zdrowia Jolanta 
Krug, 

 11 grudnia brałam udział w sejmiku młodzieży powiatu żagańskiego i żarskiego w Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej, 

 31 stycznia 2016 r. na prośbę Burmistrza z paniami z Ośrodka Pomocy Społecznej brałam 
udział w akcji Zostań Dawcą Szpiku Kostnego na hali w Iłowej, 

 10 lutego udział w konsultacjach społecznych zorganizowanych przez Komendę Powiatową 
Policji na temat miejsc niebezpiecznych na terenie naszej gminy, 

 17 lutego w imieniu Burmistrza udział w spotkaniu starostwie w sprawie likwidacji oddziału 
ginekologiczno – położniczego, 

 18 lutego przygotowanie spotkania integracyjnego Uniwersytetu Trzeciego Wieku o historii 
Iłowej, 

 7 marca spotkanie ze szkolnymi samorządami Gimnazjum i Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w sprawie wyborów do Rady Młodzieżowej, ponieważ kadencja 
upływa 19 marca 2016 r., 

 8 marca przygotowanie spotkania z okazji Dnia Kobiet na Uniwersytecie Trzeciego Wieku, 
pozyskałam od sponsora słodki poczęstunek oraz upominki na nagrody w konkursie. 

Uniwersytet Trzeciego Wieku powstał w październiku 2015 r. i liczy około 70 słuchaczy, którzy 
uczestniczą w zajęciach następujących sekcji: regionalistycznej, plastycznej, literackiej, 
informatycznej, gimnastycznej i języka niemieckiego. Seniorzy z Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
angażują się w różne działania, m.in. czytali przedszkolakom bajki w bibliotece, brali udział w 
projekcie z młodzieżą z Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych mającym na celu oznaczenie miejsc 
nieprzyjaznych seniorom. Założeniem uniwersytetu oprócz pogłębiania zainteresowań, jest 
integracja i współpraca różnych instytucji i środowisk i te działania na pewno się udały, biorąc pod 
uwagę, że uniwersytet działa tylko 5 miesięcy. Regularnie spotykam się z Zarządem Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku, aby realizować kolejne pomysły słuchaczy. Raz w tygodniu w poniedziałki 
pełnię dyżur w Gminnym Centrum Kultury i Sportu jako koordynator Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku. 

W marcu kończy się kadencja Rady Młodzieżowej, o działalności której niewiele można 
powiedzieć. Stąd  podjęte działania i próba uaktywnienia młodzieży. Udało się zrealizować projekt 
dotyczący miejsc nieprzyjaznych dla osób starszych i niepełnosprawnych. Wraz z Burmistrzem 
podejmujemy różne działania formalne i nieformalne w celu promocji Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Iłowej, co jest również promocją gminy. 

Współpracowałam również z Lokalną Grupą Działania Bory Dolnośląskie w przygotowaniu statutu 
Rady Seniorów, która została powołana uchwalą Rady Miejskiej. 

Wszelkie podejmowane przeze mnie działania mają na celu koordynowanie działania i współpracę 
placówek, organizacji i grup społecznych w naszej gminie.  
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Ad. II pkt 5 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pani Maria Żołnowska – Radna  
Mam pytanie do pana Wojciecha Kaczmarskiego, czy został opracowany kosztorys wymiany 
koszy, bo mówił pan na którejś komisji, że dosyć drogie jest to przedsięwzięcie – wymiana koszy 
na ulicach i od razu taka też prośba o umieszczenie chociaż jednego kosza na ulicy Kolejowej 
miedzy skrzyżowaniem Surzyna a Ogrodową, tam na całej długości nie ma ani jednego kosza, 
natomiast śmieci lądują albo w rzece albo na szerokim pasie zieleni naprzeciw ośrodka zdrowia. 

Też wniosek do pana Burmistrza o zwrócenie się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o 
uporządkowanie tego pasa zieleni i całej ulicy Kolejowej, bo tam  liście zalegają od jesieni. 
Pan Mieczysław Jakubowicz – Radny  
Wydaje mi się, że ten temat już był poruszany, chodzi mi o mostek koło tzw. wodospadu tj. mostek 
łączący ulicę Żagańską z ulicą Żaków, czy jest szansa renowacji tego mostku w tym roku. 
 
Pan Edward Lesiak – Radny 

1) Panie Burmistrzu jako radnemu brakuje mi informacji do sztandarowego naszego projektu 
na temat rozbudowy szkoły (co się dalej dzieje w tej kwestii, na jakim etapie się 
zatrzymaliśmy, czy próbujemy coś zmieniać) 

2) Moja propozycja na temat zrobienia porządku ze ściekami na obszarach wiejskich, również 
jakby rok mija i nic się nie dzieje. 

3) O drodze do Mirostowic już nie będę wspominał, bo to już nawet szkoda nerwów i zdrowia, 
natomiast mieszkańcy nalegają za każdym razem, bo to już mija rok jak ludzie nie mogą 
dojść na przystanek, do lekarza, do szkoły itd. Ja rozumiem interwencje, pisma, ostatnio 
mnie nawet na Policji przesłuchiwano jako świadka, ale co to przeciętnego mieszkańca 
obchodzi, nie było drogi i nie ma.  

4) To samo pytanie, co z połączeniem kolejowym do Żagania. Rozumiem, że poszło pismo, ale 
co dalej w tej kwestii. 

5) Pobocze drogi ze Szczepanowa do Jankowej – starostwo się zobowiązuje,  daje terminy do 
końca roku 2015, ale niemal pierwszy kwartał tego roku mija i dalej nic nie jest zrobione. 

6) Informacje o likwidacji szkoły w Szczepanowie, likwidacji Ośrodka Zdrowia w Koninie 
Żagańskim, wszystko to zaczyna mieć taką niezdrową atmosferę wśród mieszkańców.  

7) Do Przewodniczącego Rady Miejskiej – prosiłbym, aby doprecyzować zapisy naszego 
statutu  dotyczące porządku obrad tak, aby nie było niedomówień i niejasności co można 
robić z porządkiem obrad w czasie sesji. Proponuję, aby na sesjach zwyczajnych nie można 
było zmieniać porządku na zasadzie dopisywania uchwał do porządku obrad. Chodzi o to, 
że na początku sesji pan zawsze przedstawia porządek obrad i możemy go zmieniać, tak jak 
dzisiaj pan Burmistrz wycofał uchwałę, możemy zmienić kolejność procedowania, możemy 
komuś zmienić kolejność udzielenia głosu, ale żeby nie można było na zwykłych sesjach 
wprowadzać uchwał. Bo obowiązkiem pana jest  7 dni wcześniej poinformować radnego 
(mówi o tym wyraźnie jeden z punktów naszego statutu) o projektach uchwał.  

Druga sprawa –  po przyjęciu uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji szkoły w 
Szczepanowie miała być dalsza praca, miało być wszystko wyjaśnione od a do z. Z tego co 
wiem już jest pozytywna opinia Kuratora na likwidację tej szkoły, a ja żadnej pracy nie 
widziałem, przynajmniej członkowie komisji rewizyjnej nie uczestniczyli w jakiś naradach 
itp., które by przekonywały w sposób merytoryczny. 

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – panie radny ja tylko przypomnę, że  
uchwała intencyjna zobowiązała Burmistrza do podjęcia wszelkich działań i Burmistrz te działania 
podjął m.in. został złożony wniosek do Kuratora, którego odpowiedź jest dla nas wiążąca w 
pewnym sensie. Do tego punktu wrócimy przy udzielaniu odpowiedzi na wnioski i zapytania 
radnych. 
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Pan Edward Lesiak – Radny 
Trzecia sprawa – wszystkie komisje jednoznacznie się wypowiedziały na temat akceptacji 
propozycji powołania zespołu szkół, również prosiłbym o zorganizowanie sesji z osobami 
kompetentnymi, żeby przedstawiły nam plusy, minusy, pozytywy, negatywy, żeby się znowu nie 
okazało, że uchwalamy tylko uchwałę intencyjną, a nie wiemy z czym to się wiąże. W dzisiejszych 
sprawozdaniach niektórych przewodniczących komisji jest rozbieżność, co do gabinetów, czy 
możliwości wykorzystywania gabinetów. 
 
Pan Krystian Siudy – Radny  

1) Wniosek o sprzątanie osiedla Czyżówek, ponieważ z jednej strony osiedle nie jest 
sołectwem, więc nie ma jakby własnego funduszu, natomiast jeżeli chodzi o zasoby 
finansowe nie jest ono uwzględnione w środkach, które są przeznaczane na sprzątanie 
miasta. Prosiłbym, żeby w kwestii sprzątania w przyszłorocznym budżecie ten teren 
uwzględnić. 

2) Przy ulicy Kolejowej prowadzącej do dworca PKP na murze już od długiego czasu widnieje 
napis „SS Halbau” myślę, że to nie przynosi naszej gminie chluby i należałoby to w jakiś 
sposób usunąć poprzez wniosek do właściciela, tym bardziej, że jest to droga z dworca 
kolejowego i osoby, które przyjeżdżają widzą ten napis. 

3) 29 stycznia 2016 r. złożyłem wniosek do swojej komisji, komisja zaaprobowała wniosek 
jednogłośnie o podjęcie działań w kierunku wytyczenia na terenie osiedla dróg i 
wprowadzenia ich do zasobu dróg gminnych, do dzisiaj niestety nie ma żadnej odpowiedzi  
w tym zakresie, czy działania te w ogóle zostały podjęte. Co chwilę słyszy się, że są szanse 
na pozyskiwanie środków z PROW-u, a osiedle Czyżówek jak pozostawało bez 
zainteresowania tak do chwili obecnej się to dzieje. Uważam, że w tej kwestii należałoby 
wszystko zrobić, żeby ta sytuacja się zmieniła. 

4) Kolejnym takim bardziej pozytywnym wnioskiem jest wniosek o to, że na terenie byłych 
Zakładów Tkanin Technicznych m.in. pan Józef Brzezicki widział mamy bardzo ładne na 
elewacji ryciny, malunki uważam, że mogłoby to  posłużyć do ewentualnej promocji, czy 
też chociażby w formie elektronicznej poprzez sfotografowanie tego i umieszczenie w 
Gminnym Centrum Kultury jako kawałek naszej lokalnej historii.  

5) Najpierw odczytam krótkie sprawozdanie Instytutu Gospodarki i Polityki Społecznej 
Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej w Krośnie dotyczące tematu podkładów 
kolejowych, czy właściwie postępujemy wykorzystując powtórnie zużyte podkłady 
kolejowe, gdyż często uszkodzone mechanicznie nadal zawierają toksyczne substancje 
wprowadzone podczas procesu impregnacji dlatego nie powinny być stosowane w 
miejscach czasowo, bądź ciągłego przebywania ludzi, czy zwierząt.  Pytanie dotyczy, czy 
zastosowane jak zauważyłem w dniu dzisiejszym belki drewniane na terenie placu 
Gimnazjum są  podkładami kolejowymi, jeżeli tak to, czy wykonawca posiada dokumenty 
świadczące o zastosowaniu do impregnacji drewna substancji nie wymienionych w 
odczytanym tekście, a w przeciwnym przypadku wnoszę, aby niezwłocznie zostały z tego 
terenu usunięte.  

 
Pan Waldemar Leszcz – Radny  
Mam pytanie dotyczące tematu hot spotu w Iłowej – otwartego punktu dostępu, umożliwiającego 
połączenie z Internetem. 
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny 
W nawiązaniu do wycofanego projektu uchwały w sprawie wyznaczenia jednostki organizacyjnej 
gminy właściwej do realizacji zadań z zakresu świadczenia wychowawczego nasuwa się pytanie, 
czy nie lepszym miejscem do tego celu nie byłby Referat Spraw Społecznych i Cywilnych w 
Urzędzie Miejskim, ponieważ ma większy dostęp do danych osobowych mieszkańców i byłoby to 
lepsze w działaniu i sprawniejsze.  
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Ad. II pkt 6 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  
Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 7 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej przez właściciela nieruchomości 

Pani Ewa Gaweł –  Kierownik Referatu Podatków, Opłat i Egzekucji – podstawą do zmiany 
wzoru deklaracji  o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest art. 6n ust. 1 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach który mówi, iż Rada gminy, uwzględniając 
konieczność zapewnienia prawidłowego obliczenia wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ułatwienia składania deklaracji, określa, w drodze uchwały stanowiącej akt 
prawa miejscowego wzór deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. Powodem  zmiany wzoru deklaracji jest dostosowanie  do zmian wprowadzanych w  
ustawie o utrzymaniu czystości i porządku w gminach, zmiana dotyczy art. 6q, w którym mowa jest 
o tym, iż kwota opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi nie podlega zaokrągleniu.   
Ponadto z uwagi na zmianę tekstu jednolitego ustawy wnoszę o dokonanie zmiany w treści uchwały 
polegającej na wpisanie nowego numeru dziennika ustaw tj. Dz. U z 2016 r., poz. 250 w miejsce 
Dz. U z 2013. Poz. 1399. Zmiana dotyczy podstawy prawnej uchwały oraz § 2.  
W związku z uwagami wniesionymi przez komisję rewizyjną odnośnie niejasności zapisu w § 4 pkt 
1 i 2 dot.  zapisu o podleganiu zaokrągleniu kwoty opłaty do pełnych groszy, wnoszę  o zmianę w 
zapisie § 4 pkt 1 i 2 uchwały polegającym na wpisanie w miejsce „podlega zaokrągleniu do pełnych 
złotych wpisać „nie podlega zaokrągleniu” co jest zgodne  z treścią art. 6q pkt 2 ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach. W celu usprawnienia prac dotyczących wprowadzenia 
nowego wzoru deklaracji proponuje się, aby zgodnie z zapisem § 4 pkt 2 uchwały, deklaracje 
złożone według poprzedniego wzoru mogły być stosowane do dnia 30 czerwca 2016 r. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.03.2016 r. – 10.03.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

2) określenia kryteriów rekrutacji do szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych 
przez gminę Iłowa, które będą brane pod uwagę na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego, liczby punktów za każde z tych kryteriów oraz dokumentów 
niezbędnych do ich potwierdzenia 

Pani Magdalena Muzika – Kierownik Referatu Spraw Społecznych i Cywilnych – z dniem 1 
stycznia 2014 r. weszła w życie nowelizacja ustawy o systemie oświaty, która wprowadziła 
jednolite zasady rekrutacji do przedszkoli oraz klas pierwszych szkół różnego typu. Nowelizacja 
nazywana także „ustawą rekrutacyjną" nakłada na organ stanowiący obowiązek ustalenia tzw. 
dodatkowych kryteriów rekrutacyjnych, które znajdą swoje zastosowanie w procesie rekrutacji 
wówczas, gdy pozostaną wolne miejsca po zastosowaniu kryteriów określonych w ustawie. Projekt 
uchwały reguluje kwestie związane z rekrutacją do klas pierwszych szkół podstawowych i 
gimnazjalnych w przypadku przyjęć na wolne miejsca dzieci spoza obwodu tych szkół. 
Kryteria i liczba punktów zostały ustalone w taki sposób, aby umożliwić uczniowi kontynuowanie 
nauki w grupie rówieśniczej i środowisku szkolnym wcześniejszego etapu edukacji, a także 
uwzględniają pierwszeństwo w przyjęciu dzieciom, których rodzeństwo uczęszcza do tej samej 
szkoły, a rodzice pracują w tej samej miejscowości w której mieści się szkoła. 
 



12 
 

 
 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.03.2016 r. – 10.03.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia Miejskiej Rady Seniorów i nadanie jej 
statutu 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – w  uchwalonej w dniu 9 lutego 2016 r. uchwale nr 
110/7/XIX/16 w sprawie utworzenia Miejskiej Rady Seniorów w Iłowej i nadanie jej statutu, 
koryguje się dwa błędy: 1) w § 1 uchwały o dotychczasowym brzmieniu: § 1. W celu sprzyjania 
solidarności międzypokoleniowej oraz tworzenia warunków do pobudzania aktywności 
obywatelskiej osób starszych w społeczności lokalnej, tworzy się  Miejską Radę Seniorów w 
Iłowej. 2. Tryb  wyboru członków Miejskiej Rady Seniorów w Iłowej i zasady jej działania określa 
Statut Miejskiej Rady Seniorów w Iłowej, stanowiący załącznik do niniejszej uchwały. dodano 
oznaczenie ust. 1; 2) w załączniku do uchwały (Statut Rady Seniorów) w § 2 ust. 7 poprawiono 
błąd pisarski. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.03.2016 r. – 10.03.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
4) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – przedstawił zakres zmian w tekście jednolitym:   
- zmiana treści przypisu nr 1 do § 1 pkt 9 statutu, było:  § 1 pkt 9 w brzmieniu ustalonym przez § 1 
pkt 1 uchwały nr 98/7/XVII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 15 grudnia 2015 r. o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 
2638), która weszła w życie z dniem 1 października 2015 r. powinno być: § 1 pkt 9 w brzmieniu 
ustalonym przez § 1 pkt 1 uchwały nr 98/7/XVII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 15 grudnia 
2015 r. o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego 
z 2015 r. poz. 2638), która weszła w życie z dniem 7 stycznia 2016 r.  
- zmiana treści przypisu nr 6 do § 10 ust. 1 pkt 10 statutu, było: § 10 pkt 10 uchylony przez § 1 pkt 
2 lit. a) uchwały nr 98/7/XVII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 15 grudnia 2015 r. o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 
2638), która weszła w życie z dniem 1 stycznia 2016 r. powinno być: § 10 ust. 1 pkt 10 uchylony 
przez § 1 pkt 2 lit. a) uchwały nr 98/7/XVII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 15 grudnia 2015 r. o 
zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. 
poz. 2638), która weszła w życie z dniem 1 stycznia 2016 r. 
- zmiana treści przypisu nr 7 do § 10 ust. 1 pkt 12 statutu, było: § 10 pkt 12 dodany przez § 1 pkt 2 
lit. b) uchwały nr 98/7/XVII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 15 grudnia 2015 r. o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 
2638), która weszła w życie z dniem 1 stycznia 2016 r. powinno być: § 10 ust. 1 pkt 12 dodany 
przez § 1 pkt 2 lit. b) uchwały nr 98/7/XVII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 15 grudnia 2015 r. o 
zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. 
poz. 2638), która weszła w życie z dniem 1 stycznia 2016 r.  
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- zmiana treści przypisu nr 10 do § 19 ust. 9b statutu, było: § 19 ust. 9a dodany przez § 1 pkt 5 lit. 
b) uchwały nr 50/7/XI/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 czerwca 2015 r. o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 1290), która 
weszła w życie z dniem 21 lipca 2015 r. powinno być: § 19 ust. 9b dodany przez § 1 pkt 5 lit. b) 
uchwały nr 50/7/XI/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 czerwca 2015 r. o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 1290), która 
weszła w życie z dniem 21 lipca 2015 r. 
- zmiana treści przypisu nr 11 do § 19 ust. 9c statutu, było: § 19 ust. 9a dodany przez § 1 pkt 5 lit. 
b) uchwały nr 50/7/XI/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 czerwca 2015 r. o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 1290), która 
weszła w życie z dniem 21 lipca 2015 r. powinno być: § 19 ust. 9c dodany przez § 1 pkt 5 lit. b) 
uchwały nr 50/7/XI/15 Rady Miejskiej w Iłowej z dnia 29 czerwca 2015 r. o zmianie uchwały w 
sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa (Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 1290), która 
weszła w życie z dniem 21 lipca 2015 r. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
5) ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów 

komunalnych 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – przedstawił zakres zmian w tekście jednolitym: 
- zmiana treści § 1 uchwały, było: § 1. Postanawia się ogłosić tekst jednolity uchwały Nr 
164/5/XVII/08 Rady Miejskiej w Iłowej z 18 lipca 2008 r.. w sprawie ogłoszenia jednolitego 
tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów komunalnych (tekst jednolity Dz. Urz. 
Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 161), z uwzględnieniem zmian wprowadzonych uchwałą Nr 
39/7/VIII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z 20 maja 2015 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zasad 
wydzierżawiania gruntów komunalnych,  powinno być: § 1. Postanawia się ogłosić tekst jednolity 
uchwały Nr 164/5/XVII/08 Rady Miejskiej w Iłowej z 18 lipca 2008 r. w sprawie zasad 
wydzierżawiania gruntów komunalnych (tekst jednolity Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 
161), z uwzględnieniem zmian wprowadzonych uchwałą Nr 39/7/VIII/15 Rady Miejskiej w Iłowej 
z 20 maja 2015 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów komunalnych. 
- zmiana treści pkt. 1 obwieszczenia, było: 1. Na podstawie art.16 ust.3 ustawy z dnia 20 lipca 
2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 2015 r. 
poz. 1484 i 1890) ogłasza się w załączniku do niniejszego obwieszczenia jednolity tekst uchwały 
Nr 164/5/XVII/08 Rady Miejskiej w Iłowej z 18 lipca 2008 r.. w sprawie ogłoszenia jednolitego 
tekstu uchwały w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów komunalnych (tekst jednolity Dz. Urz. 
Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 161), z uwzględnieniem zmian wprowadzonych uchwałą Nr 
39/7/VIII/15 Rady Miejskiej w Iłowej z 20 maja 2015 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zasad 
wydzierżawiania gruntów komunalnych, powinno być: 1. Na podstawie art.16 ust.3 ustawy z dnia 
20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych (Dz. U. z 
2015 r. poz. 1484 i 1890) ogłasza się w załączniku do niniejszego obwieszczenia jednolity tekst 
uchwały Nr 164/5/XVII/08 Rady Miejskiej w Iłowej z 18 lipca 2008 r. w sprawie zasad 
wydzierżawiania gruntów komunalnych (tekst jednolity Dz. Urz. Woj. Lubuskiego z 2015 r. poz. 
161), z uwzględnieniem zmian wprowadzonych uchwałą Nr 39/7/VIII/15 Rady Miejskiej w Iłowej 
z 20 maja 2015 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zasad wydzierżawiania gruntów komunalnych. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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6) programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Iłowa 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – program opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi. W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt, która 
zobowiązuje Radę Miejską w Iłowej do określenia w drodze uchwały corocznie program opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Iłowa. 
Wypełniając ten ustawowy obowiązek został przygotowany projekt Programu opieki nad 
zwierzętami na rok 2016. Projekt uchwały zgodnie z ustawą został przesłany do zaopiniowania do 
Państwowego Inspektora Weterynarii w Żaganiu, organizacji "Inicjatywa dla Zwierząt" i 7 kół 
łowieckich działających na terenie gminy. Cztery koła łowieckie pozytywnie zaopiniowały projekt 
programu, pozostałe koła w ustawowym terminie 21 dni nie wyraziły opinii w sprawie przesłanego 
projektu. Powiatowy Inspektor Weterynarii oraz Inicjatywa dla Zwierząt - organizacja społeczna, 
której statutowym celem działania jest ochrona zwierząt w ustawowym terminie 21 dni nie wyraziły 
opinii w sprawie przesłanego projektu. Niewydanie opinii w tym terminie uznaje się za akceptację 
przesłanego programu. 

Pan Edward Lesiak – Radny – zwrócił uwagę, że Komisja Rewizyjna zgłosiła swoje uwagi do 
projektu uchwały. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – w związku z tym, 
że program musi być uchwalony do końca marca, teraz nie zdążyliśmy wprowadzić zmian, 
ewentualne wnioski spróbujemy wprowadzić na przyszły rok. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 03.03.2016 r. – 10.03.2016 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych  
za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (Fr. Przynoga) 
 
Ad. II pkt 8 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 9 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz  

Odpowiadając na wniosek pani radnej Marii Żołnowskiej – temat koszy, utrzymania czystości w 
gminie to jest jeden z bardziej istotnych elementów obszarów funkcjonowania każdej gminy, w tym 
Gminy Iłowa, ale Gmina Iłowa to nie tylko Iłowa, ale też teren wiejski, 10 sołectw i każde ma 
swoje problemy, w tym utrzymanie czystości. Tutaj też nawiążę do wniosku pana radnego 
Krystiana Siudy, który zwrócił uwagę na to, że nigdy, podkreślam nigdy w kosztach utrzymania 
czystości w gminie, osiedle Czyżówek nie było włączane do specyfikacji, którą realizował ZGKiM. 
W ubiegłym roku ZGKiM poczynił chyba największe inwestycje w historii tego osiedla i 
zaangażował największe środki w utrzymaniu czystości mimo tego, że takiego zadania nie ma 
zapisanego, ale do tego jeszcze wrócę. Proszę Państwa pytanie brzmiało, czy istnieje coś takiego 
jak analiza kosztów wymiany koszy, czy też zakupu koszy. Oczywiście taka analiza nie istnieje i 
nigdy nie istniała, ale myślę, że najwyższa pora, żeby taką analizę przeprowadzić. Cena kosza na 
śmieci uzależniona jest od jakości wykonania kosza, waha się od kwoty 150 do 800 złotych. 
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Zwykłe kosze na śmieci z takim daszkiem usytuowane m.in. w Parku to koszt około 500 złotych, 
także to jest generalnie dosyć duży wydatek. Myślę, że warto byłoby stworzyć taką mapę ciemnych 
punktów w Iłowej w mieście, w 10 sołectwach i na tej mapie uwzględnić zapotrzebowania koszy na 
śmieci, zorientować się gdzie jest największy ruch pieszych. Tutaj też pan radny Mieczysław 
Jakubowicz mówił, że gimnazjaliści przygotowują taką mapę nielegalnych wysypisk śmieci, może 
zaangażować w to młodzież, może niech to będzie taki punkt zaczepienia dla tych dzieci, żeby też 
się zaangażowały w życie miasta, młodzieżowej rady miejskiej. Uczniowie Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Iłowej przygotowali w tym roku taką mapę miejsc niebezpiecznych,  
wskazywali miejsca, które są niebezpieczne według nich, chodziło o drogi, o miejsca, które są 
niedoświetlone. Może spróbujmy wywołać temat koszy na śmieci, żeby przygotowali, później 
skonfrontujemy to z państwa pomysłami, gdzie ewentualnie te kosze na śmieci mogłyby być.  

Jeśli chodzi o uporządkowanie ulicy Kolejowej, to akurat jest dobry przykład tego w jaki sposób 
dba się o teren zielony pomiędzy posesją a chodnikiem, bo z tego co kojarzę w ubiegłym roku 
Zarząd Dróg Wojewódzkich zlecał wykaszanie pasa zielonego. Oczywiście zwrócimy się z 
kolejnym wnioskiem o uporządkowanie tego terenu.  

Odnośnie interpelacji pana radnego Mieczysława Jakubowicza dot. mostku na ulicy Żagańskiej na 
chwilę obecną nie wiemy, czy to jest nasz środek trwały, sprawdzimy to i będziemy składać 
wniosek, tak jak w przypadku kolejnych wszystkich innych w większości zgłaszanych spraw przez 
Państwa, bo taka jest procedura. 

Dotyczy to też interpelacji pana Edwarda Lesiaka m.in. drogi do Mirostowic – trudno sobie 
wyobrazić, żebyśmy teraz w okresie zimowym coś na tej drodze zrobili, biorąc pod uwagę warunki 
atmosferyczne, to nie ma najmniejszego sensu. Do tej pory był dobry okres na to, żeby wyczerpać 
drogę służbową, co nie znaczy, że ona się już skończyła, prawdopodobnie skieruje się sprawę do 
sądu. Jak zrobi się okres wiosenny tą drogę zrobimy, nie będziemy czekali aż ten pan, albo sąd 
podejmie decyzję, że on powinien tą drogę zrobić. Oczywiście w ramach bieżącego utrzymania 
dróg ta droga zostanie przez urząd zrobiona. Tymi kosztami później obciążymy osobę, która tą 
drogę zniszczyła. Jeżeli pana mieszkańcy pytają o to dlaczego ta droga nie została jeszcze zrobiona, 
to odpowiedź jest prosta. A jeżeli nie jest pan w stanie na to pytanie odpowiedzieć wystarczy 
zadzwonić, zapytać, po to jesteśmy, żeby sobie nawzajem pomagać, a nie sobie nawzajem wytykać 
co zostało zrobione, a co nie. Ta droga nie mogła być zrobiona jak już wcześniej powiedziałem ze 
względu na warunki atmosferyczne, żadna droga gruntowa w gminie nie była jeszcze w tym roku 
remontowana, bo to jeszcze nie jest czas. Oczywiście będziemy realizowali tą drogę służbowo, 
wystąpimy prawdopodobnie do sądu z powództwa cywilnego.  

Przechodząc do kolejnego punktu – tak przez przypadek się złożyło, że najważniejsze dla nas 
wszystkich radnych, sołtysów, mieszkańców starszych, młodszych, dzieci jest zdrowie, ja 
rozumiem, że pan zwrócił uwagę na to, że atmosfera się zagęszcza akurat w tamtym rejonie i  to jest 
oczywiście  przypadek. Państwo zostaliście radnymi w grudniu roku 2014 to Ośrodek Zdrowia w 
Koninie już tam był, szkoła już też tam była. Nie było w innym miejscu ośrodka zdrowia na 
terenach wiejskich, nie było też drugiej szkoły publicznej, bo jest jeszcze niepubliczna w Koninie i 
nic nie wskazuje na to, żeby miała być zlikwidowana.  

Jeśli chodzi o rozbudowę szkoły, ja na ostatniej sesji informowałem, że przygotowywany jest 
wniosek do Urzędu Marszałkowskiego zgodnie z tym co omawialiśmy przez cały ubiegły rok i ten 
wniosek do 15 lutego br. został złożony. Jest to konkurs na rozbudowę infrastruktury edukacyjnej, 
rozbudowa uwzględnia nadbudowę piętra nad istniejącą szkołą z sześcioma gabinetami, nie 
uwzględnia ten wniosek rozbudowy nad stołówką i świetlicą. Koszt inwestycji to 7 mln zł, koszt 
ewentualnego dofinansowania 2,5 mln zł, koszt wkładu własnego gminy 4,5 mln zł. Tak to 
wyglądało w kosztach kwalifikowanych tej inwestycji. Czy dostaniemy dofinansowanie nie wiem, 
otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego jedną krótką  informację, że wniosek został wstępnie 
merytorycznie przejrzany, oczekujemy na kolejną ocenę merytoryczną. Myślę, że najwcześniej w 
okolicy lipca może sierpnia będzie wiadomo jakie mamy szanse, żeby dofinansowanie otrzymać. 
Otrzymanie dofinansowania w ramach tego zadania nie wymusza na nas realizacji inwestycji.  
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Pan Edward Lesiak – Radny – panie Burmistrzu, byśmy się dobrze zrozumieli, bo była mowa o 
jakiś etapach, że będziemy się zastanawiali jak tą kwotę rozłożyć, chodzi o to na jakim my dzisiaj 
jesteśmy etapie. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – na takim etapie, że złożyliśmy do 15 lutego br. wniosek do 
Urzędu Marszałkowskiego i w tej chwili czekamy na ocenę. W międzyczasie rozmawiamy o 
powołaniu zespołu szkół, o zamknięciu szkoły w Szczepanowie. Mówię rozmawiamy, pan zwrócił 
uwagę na to, że jednak nie rozmawiamy, pan oczekiwałby czegoś więcej jeśli chodzi o szkołę w 
Szczepanowie, być może tego jest za mało. Tutaj pan Przewodniczący Rady Miejskiej też mówił o 
tym, że Rada podejmując uchwałę intencyjną w sprawie likwidacji szkoły zobowiązała mnie do 
tego, żeby realizować postanowienia tej uchwały i w tej chwili jesteśmy na etapie, że czekamy na 
odpowiedź jeszcze dwóch związków zawodowych dot. konsultacji związanych z projektem 
uchwały o likwidacji. Rzeczywiście nowy już kurator oświaty wydał pozytywną decyzję w formie 
postanowienia. Kurator zwrócił się do nas z wnioskiem, żebyśmy odpowiedzieli jemu na wnioski 
formułowane w piśmie od rodziców, myśmy na pismo kuratora odpowiedzieli, rodzicom również, 
te pisma są tożsame ze sobą, jest tylko inny adresat. Mam nadzieję, że w miesiącu kwietniu 
podejmiecie Państwo decyzję co do Szczepanowa.  

Jeśli chodzi o zespół szkół odbywają się dyskusje w komisjach, przynajmniej ja uczestniczyłem w 
posiedzeniach dwóch komisji: budżetu i do spraw publicznych w tej sprawie. Nic się nie dzieje za 
Państwa plecami, żeby było jasne. Też chcemy byście Państwo podejmując decyzje mieli 
przygotowane dokumenty, mieli przygotowane plusy i minusy rozwiązań, które są proponowane i 
oczywiście otrzymacie Państwo w przyszłym tygodniu projekt statutu zespołu szkół, akt 
założycielski. Projekt statutu, aktu założycielskiego będziemy konsultowali z radami 
pedagogicznymi, te konsultacje muszą się odbyć, ponieważ wymagana jest przy podjęciu takiej 
uchwały opinia Rady Pedagogicznej Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Iłowej.  

Jeśli chodzi o wniosek dot. połączenia kolejowego informowałem już, że otrzymaliśmy odpowiedź 
z Urzędu Marszałkowskiego, że istnieją połączenia kolejowe do Żagania, my możemy oczywiście 
składać kolejny wniosek, możemy rozmawiać, możemy wystosować apel kolejny do Marszałka, 
żeby zmienił godziny odjazdu pociągu z Jankowej do Żagania, ale nie mam wpływu na podjęcie 
decyzji. 

To samo dotyczy pobocza do Jankowej – wrócę do tego co mówiłem na początku, musimy 
wyczerpać drogę służbową. W kolejnym piśmie do Starostwa wystosowane zostało wezwanie do 
wyrównania poboczy drogi powiatowej na odcinku ze Szczepanowa do Jankowej Żagańskiej. 
Mamy na terenie gminy jeszcze 11 km dróg powiatowych, które nie są remontowane. Jesteśmy 
gminą, która jest obficie obdarzona drogami powiatowymi. W tamtym roku udało się jedną 
inwestycję wspólnymi siłami zrobić, bez Gminy Iłowa ona nie doszłaby do skutku, mam na myśli 
drogę w Czyżówku, pozostał tam jeszcze plac do utwardzenia, ale w tej chwili  Powiat się wycofuje 
z pomysłu związanego z realizacją tej inwestycji. Obecnie mamy trzech radnych powiatowych z 
Gminy Iłowa w Radzie Powiatu, jeszcze tylu nigdy nie było, czy któryś choć raz na sesji odezwał 
się w sprawie Gminy Iłowa? Proszę przeczytać protokoły z sesji Rady Powiatu. Mimo tego, że na 
początku kadencji przez pół roku regularnie występowaliśmy do Starosty z wnioskami, te wnioski 
do wiadomości otrzymywali radni powiatowi. Nigdy taka praktyka w gminie nie była stosowana, 
żeby radni powiatowi otrzymywali wnioski gminy do Starosty, ja byłem radnym powiatowym i nie 
otrzymałem nigdy żadnego wniosku od Burmistrza, od Rady z Gminy Iłowa.  

Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady Miejskiej – odnośnie wniosku, aby nie można 
było do porządku obrad wprowadzać uchwał podczas sesji zwyczajnych osobiście uważam, że ten 
wniosek jest chybiony dlatego, iż statut w jasny sposób określa na jakiej zasadzie mogą być 
wprowadzone uchwały do porządku obrad lub zdjęte. Na siedem dni przed sesją powiadamiam 
Państwa o porządku obrad na podstawie uchwał, które są przygotowane.  
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Natomiast jeżeli w międzyczasie z różnych powodów zachodzi konieczność zmiany porządku 
obrad, wówczas zgodnie ze statutem Rada ma prawo przed zatwierdzeniem porządku obrad zmienić 
porządek poprzez dodanie jakiejś uchwały lub zdjęcie. Państwo poprzez głosowanie decydujecie, 
czy daną uchwałę przyjąć, czy też odrzucić.   

Jeżeli Państwo uznacie, że uchwała została przekazana zbyt późno i nie ma czasu, żeby się 
zastanowić, przeanalizować to wówczas nic nie stoi na przeszkodzie, żeby w drodze głosowania 
odrzucić taki wniosek. To zależy wyłącznie od Rady. Uważam, że to jest uregulowane w statucie i 
nie potrzeba tu żadnych zmian. Przestrzegałbym przed sztywnymi zapisami, ponieważ możemy się 
znaleźć w różnych sytuacjach, czasami podbramkowych. Tak jak pan Burmistrz wspomniał gmina 
jest bardzo aktywna jeśli chodzi o inwestycje, różnego rodzaju programy i wiemy jak to jest, że 
nagle przychodzi jakiś termin i trzeba natychmiast podjąć uchwałę, ponieważ zagrożony jest jakiś 
problem, a dokonując zmiany w ten sposób zwiążemy sobie ręce.  

Natomiast my możemy zdecydować jeśli nie odpowiada nam wniosek nie przyjmujemy, jeżeli 
odpowiada przyjmujemy, jak Państwo wiecie to jest do sprawdzenia, nigdy nie przyjęliśmy zmiany 
w porządku obrad wbrew przepisom. Moim zdaniem nic tutaj nie trzeba zmieniać, wszystko jest w 
porządku. Chyba to jest lepsze rozwiązanie niż narzucanie sobie sztywnych ram, żebyśmy z jakiejś 
sytuacji nie mieli wyjścia, bo nam prawo nie pozwala, wtedy byłoby gorzej.  

Odnośnie szkoły w Szczepanowie i zespołu szkół pan Burmistrz przedstawił jakie działania zostały 
i będą podjęte ja tylko dodam, że komisje pracują samodzielnie i na własną odpowiedzialność, ja 
też pilnuję się, żeby nie ingerować w prace komisji, ponieważ spotkałbym się z zarzutem, że coś 
próbuje narzucać. Czasami sugeruję jakiś temat, podpowiadam, ale to przewodniczący komisji 
decydują, czy dany temat podjąć, czy nie.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nawiązując do interpelacji radnego Edwarda Lesiaka, 
gospodarka ściekowa na terenach wiejskich, obiecałem Państwu, że w styczniu się spotkamy i 
porozmawiamy o gospodarce ściekowej. Nie spotkaliśmy się nie dlatego, że zapomniałem tylko 
dlatego, że jeszcze nie mieliśmy pełnej wiedzy dotyczącej z jakich źródeł moglibyśmy korzystać 
jeśli chodzi o dofinansowanie. W tej chwili taką wiedzę mamy firma, która pomaga nam 
przygotować aplikacje, wnioski do różnych programów unijnych otrzymała od nas w ubiegłym 
tygodniu koncepcję gospodarki ściekowej. Mam nadzieję, że w miesiącu marcu spotkamy się 
wszyscy razem i podyskutujemy o naszych możliwościach. Między innymi Program Rozwoju 
Obszarów Wiejskich w czerwcu uruchamia nabór wniosków na gospodarkę ściekową. Nie trzeba 
jeszcze mieć wykonanej dokumentacji pełnej, wystarczy zrobić tzw. program funkcjonalno 
użytkowy  i na tej podstawie będzie można aplikować o środki zewnętrzne. Nas będzie dotyczył 
wniosek o dofinansowanie do  przydomowych oczyszczalni. To wszystko firma, która nam pomaga 
będzie w stanie Państwu przedstawić, będę naciskać na nich, żeby w miesiącu marcu to spotkanie 
się odbyło, bo już trzeba będzie przygotowywać dokumentację.  

Jeśli chodzi o sprzątanie osiedla Czyżówek proszę pana kierownika ZGKiM  o odpowiedź. 

Pan Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej – 
rzeczywiście od kiedy ja pamiętam tyle nie zrobiło się na tym osiedlu co w ubiegłym roku. Jeżeli 
chodzi o piasek po zimie do 30 kwietnia mamy posprzątać na wszystkich drogach. Ulicach i 
placach piasek, także do tego czasu na pewno będzie posprzątany. Już staramy się sukcesywnie 
poszczególne części miasta sprzątać.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – odnośnie interpelacji dot. SS Halbau, nie ja jestem autorem 
tego napisu i myślę, że nikt z Państwa. Ten napis z tego co kojarzę jest chyba od kilku lat, co nie 
znaczy, że będzie przez kolejne. Dobrze, że pan zwrócił na to uwagę.  

Pan Krystian Siudy – Radny – w nawiązaniu do tego co Burmistrz powiedział odnośnie 
poczynionych bardzo dużych inwestycji w ubiegłym roku chciałbym nadmienić, że nic jakby nie 
działo się ze strony miasta bez wniosków, to po prostu osiedle jest pozostawione samo sobie, ani 
nikt nie zainteresował się tym, żeby wprowadzić to do wydatków chociażby przez to sprzątanie.  
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Chwała za to, że w zeszłym roku zostało to powoli już ruszone. Proszę tego nie odbierać jako formy 
ataku. Wioski mają świetlice, mają wykaszane np. pobocza, mają wiele innych rzeczy, a osiedle 
Czyżówek jest bez budżetu sołeckiego, ani nie jest miastem. Więc nie dziwmy się, że ktoś chce, 
żeby w końcu coś się tam zaczęło dziać. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jasne, ktoś kiedyś tam zrobił słynną „obwodnicę” tego 
osiedla, z której teraz wszyscy korzystamy. 

Pan Krystian Siudy – Radny – jeżeli pan nie ma perspektyw pozyskania funduszy np. na remont 
tych dróg, to w ramach tego, że zakupione zostały 3 tony asfaltu na zimno chociaż, żeby połatać te 
dziury.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jest perspektywa, ale ta perspektywa nie ma nic wspólnego z 
programami, z których gmina do tej pory mogła korzystać, mam na myśli „Schetynówki” i Program 
Rozwoju Obszarów Wiejskich. Przede wszystkim dlatego, że żeby złożyć wniosek do Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich to droga musi stanowić jedną całość. 

Pan Krystian Siudy – Radny – ale jesteśmy przed podziałem, bo tam oficjalnie nie ma żadnej 
drogi, więc od miasta zależy. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, ale podział dotyczy tylko nieruchomości gminy, a 
przecież doskonale wiemy, że na terenie tej drogi są też nieruchomości spółdzielni i to jest ten 
problem. W spotkaniu, w którym pan radny brał  udział oraz trzech pracowników urzędu jakby 
jednoznacznie uznaliście, że na to nie ma szans. 

Pan Krystian Siudy – Radny – ale były też koncepcje wytyczenia nowych dróg. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – tak, natomiast teraz jest jeszcze jedna kwestia, może wcale 
nie trzeba składać wniosku do jakiegoś programu, może wystarczy zaplanować sobie na trzy lata tą 
inwestycję w budżecie gminy i my to zrobimy. Myślę, że to jest najprostsze rozwiązanie. Tak ja to 
oceniam, to nie jest odcinek wielokilometrowy, a proszę Państwa na osiedlu Czyżówek mieszka 
około 300 osób. 

Pan Krystian Siudy – Radny – albo dajmy to na fundusz sołecki i systematycznie będziemy to 
robić. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – nie możemy.  

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – może nie będę teraz tłumaczył na czym tam zawiłości  
polegają, ale to nie jest takie proste. Ja osobiście nie jestem za tym, żeby robić drogę publiczną 
wewnątrz osiedla, dla mnie to jest niezrozumienie. 

Pan Krystian Siudy – Radny – chodzi o fakt remontu tej nawierzchni, o wynik końcowy. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – pan radny Siudy wspomniał, że osiedle Czyżówek nie jest 
przypisane ani do miasta, ani sołectwa, miasto nie współfinansuje, ale chciałbym przypomnieć, że 
ja 11 lutego 2015 roku zgłaszałem zapytanie o konsultacje społeczne w kwestii przyłączenia osiedla 
Czyżówek do miasta, albo sołectwa. Prosiłbym pana radnego, żeby pilotował dalej temat i środki 
się znajdą, albo z funduszu sołeckiego jeśli będziecie sołectwem, albo z miasta jeśli będziecie w 
granicach miasta. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – pojawiła się też inicjatywa prawdopodobnie wywołana  
przez radnego Krystiana Siudy związana z remontem odcinków, których właścicielami są 
spółdzielnie mieszkaniowe, żeby wyremontowały w ramach własnych środków. Nigdy do tej pory 
w ten sposób nie przedstawiano sprawy. Pewnie wielu mieszkańców, którzy tam mieszkają ma dość 
sytuacji, która jest, pewnie wielu mieszkańców się do tej sytuacji przyzwyczaiła, bo tak zwykle jest, 
że się przyzwyczajamy do tego, że coś jest nie tak. Taka sytuacja jest z A-18, czy z wieloma innymi 
sprawami. Tak jest w każdej gminie, nie tylko w Iłowej. Myślę, że to jest jak najbardziej zasadne, 
ale my nie mamy decyzji, ani jedna wspólnota, ani druga spółdzielnia, czy to zrobią. 
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Pan Krystian Siudy – Radny – ja już znam stanowisko, przynajmniej ze strony wspólnoty w 
najbliższym czasie prawdopodobnie taka deklaracja do urzędu wpłynie. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o podkłady kolejowe… 

Pan Krystian Siudy – Radny – nie wiem, czy to są podkłady, co podkreślam w swoim pytaniu – 
drewniane belki. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – takie podkłady kolejowe w naszej gminie już miały 
zastosowanie m.in. w Parku – w Ogrodzie Japońskim są zastosowane podkłady kolejowe. My 
oczywiście sprawdzimy to, skonsultujemy się z Inspektorem Nadzoru, który bezpośrednio 
nadzoruje tą inwestycję na terenie gimnazjum, bo rzeczywiście coś co wygląda jak podkład 
kolejowy nie koniecznie musi być podkładem kolejowym wyjętym spod szyn kolejowych.  

Kolejny wniosek pana Krystiana Siudy związany z rysunkami w „Eskordzie” – Państwo pewnie 
tego widzieliście te osoby, które mają profil na Facebooku mogą zobaczyć jakie piękne zdjęcia 
zrobił podczas rekonesansu kierownik ZGKiM pan Józef Brzezicki. Rekonesans przeprowadzał 
wspólnie z panią kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, który dotyczył próby rozeznania, czy na 
terenie zakładów „Eskord” istnieje nieruchomość, która mogłaby po remoncie posłużyć gminie jako 
noclegownia. Tam jest taka nieruchomość dwukondygnacyjna, która bezpośrednio jest 
zlokalizowana przy garażach, jest to budynek po byłej zakładowej straży pożarnej. Budynek jest 
ciekawy, ale duże ryzyko byłoby żeby tam noclegownię robić. Przy okazji pobytu na terenie 
zakładu państwo weszli na jedną z hal, która kiedyś była halą produkcyjną, a teraz jest halą 
magazynową i tam odkryli piękne malowidła prawdopodobnie jeszcze z przed wojny, na tych 
malowidłach było uwidocznione życie mieszkańców miejscowości Halbau. Bardzo dobry pomysł, 
żeby zrobić zdjęcia i zrobić wystawę.  

Jeśli chodzi o interpelację pana Waldemara Leszcza dot. hot spotu uważam, że jest to dobry 
pomysł. Myśmy na początku roku już zlecili wycenę wykonania takiego hot spotu, na dwa albo trzy 
miejsca – hot spot na Placu Wolności i hot spot w Parku przy Ogrodzie Chińskim, gdzie są 
ławeczki i fontanna. Trzeba by było hot spot ograniczyć jeżeli chodzi o Park na pewno godzinowo, 
bo moglibyśmy mieć masowy napływ użytkowników darmowego Internetu w godzinach 
wieczornych, a wszyscy wiemy, że bramy w określonych godzinach są zamykane. Ograniczenie 
czasowe korzystania z hot spotu też jest możliwe i też nam taką wycenę zrobi firma, która 
wykonuje tego typu usługi na terenie Gminy Iłowa.  

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – odpowiadając na interpelację 
pana radnego Franciszka Przynogi uważam, że świadczenia wychowawcze powinny być 
realizowane przy świadczeniach rodzinnych i funduszu alimentacyjnym chociażby dlatego, że 
mamy zbiory centralne, bazę danych mamy i jesteśmy przygotowani elektronicznie. Osoby, które 
otrzymują świadczenia rodzinne nie muszą już później powielać np. kwestii związanych z 
zaświadczeniami o dochodzie, wystarczy tylko, że te osoby złożą wnioski. Nowe moduły, które są 
dokupowane i  dot. zasiłków świadczenia wychowawczego są tak przystosowane, żeby były w tych 
programach, które my obsługujemy. Więc jaki to miałoby sens, żeby tylko te świadczenia 
wychowawcze wyodrębnić i do Urzędu Miejskiego przenieść. Ja będę miała mniej pracy tylko, czy 
to ma sens. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – w porządku, jeśli Państwo macie dostęp do wszystkich 
danych osobowych  i do urządzeń, to nie ma sprawy. 

Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – ustawa o świadczeniach 
wychowawczych dała nam takie uprawnienie, jest rejestr centralny, z którego możemy uzyskać nie 
tylko numery PESEL, płeć, ale i orzeczenia o niepełnosprawności, mamy informacje z ZUS-u, z 
Urzędu Skarbowego, oby to tylko dobrze działało tak jak zapowiada ministerstwo tj. system 
empatia, to myślę, że to ułatwi życie i nam i składającym wnioski.  

Pan Krystian Siudy – Radny – pani wspomniała, że przy kolejnym składaniu wniosku o 500+ nie 
będzie się wymagało przedstawienia zaświadczenia o dochodach? 
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Pani Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – w przypadku rodzin, które mają 
prawo do świadczeń rodzinnych, dochód nie będzie też wymagany w przypadku składania wniosku 
na drugie i kolejne dziecko.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – chciałbym jeszcze powiedzieć jakie ewentualnie mamy 
plany. Otóż rozważaliśmy możliwość złożenia wniosku na termomodernizację wykorzystując 
istniejącą dokumentację świetlicy wiejskiej w Jankowej Żagańskiej. Na konkursy termo 
modernizacyjne rozpoczynają się już nabory w kwietniu, choć mamy informację taką nieoficjalną z 
Urzędu Marszałkowskiego, że być może ten nabór się przesunie na miesiąc maj, oby bo będziemy 
mieli więcej czasu na przygotowanie dokumentacji, ale tak naprawdę pomysł z termomodernizacją 
na bazie istniejącej dokumentacji świetlicy wiejskiej w Jankowej Żagańskiej jest nietrafiony, biorąc 
pod uwagę program, z którego mieliśmy korzystać, bo tam jest dofinansowanie 85% z tego 
programu, ale dotyczy to zadania pt. termomodernizacja, czyli ewentualnie dachu, elewację ścian 
zewnętrznych, wymiana okien, wymiana źródła ciepła – to się kwalifikuje, natomiast wyposażenie 
świetlicy, remont wewnątrz, wszystkie inne koszty musielibyśmy wziąć na siebie i to nie byłoby 
85% tylko byłoby 50%. Więc prawdopodobnie poczekamy do przyszłego roku do naboru w ramach 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i złożymy wniosek mając dokumentację, którą 
wykonaliśmy w ubiegłem roku z Programu Odnowa Wsi.  

Regionalny Program Operacyjny Lubuskie 2020 – do tego programu prawdopodobnie złożymy 
wniosek na termomodernizację Przedszkola Miejskiego w Iłowej. Tam też jest problem ogromny z 
kosztami kwalifikowanymi, wszyscy wiemy jak wygląda przedszkole, w tej chwili w Przedszkolu 
w Iłowej jest 137 dzieci, docelowo powinno być około 160.  

W czerwcu br. będzie pierwszy nabór na gospodarkę ściekową. 

We wrześniu br. będzie nabór m.in. na infrastrukturę zabytkową taką jak np. nasza biblioteka, być 
może uda nam się opracować program funkcjonalno – użytkowy, żeby wyposażyć bibliotekę na 
dole i wyremontować ją w górnej części biblioteki i stworzyć tam multimedialne nowoczesne 
centrum edukacji i informacji turystycznej.  

W międzyczasie jeszcze na pewno złożymy kilka wniosków, bo tych programów uruchamianych 
będzie bardzo dużo w tym i w kolejnym roku. Nie wiem, czy się uda, ale trzeba próbować.  

Ad. II pkt 10 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 11 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XX sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 20  stron, ponumerowanych od 1 do 20. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 1500 do godz. 1940. 
 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 
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 Sprawozdanie – rok 2015 
 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok przewidywał realizację zadań ujętych                          
w grupach tematycznych:  

1. zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 
uzależnionych od alkoholu i narkotyków; 

2. udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe i narkomanii, 
pomocy psychospołecznej i prawnej; 

3. prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, 
w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć 
sportowych, a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w 
pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych; 

4. wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych i narkomanii; 

5. podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów określonych w 
art.131 i 15 ustawy oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela 
publicznego. 

 
Realizatorem w/w zadań jest Urząd Miejski w Iłowej w osobie Pełnomocnika 
Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom oraz Gminna Komisja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w Iłowej, która działa na podstawie Zarządzenia Burmistrza 
Iłowej. 
 
GKRPA działa w następującym składzie: 

 
Ewa Sowa – przewodnicząca 
absolwentka Szkoły Rozwiązywania Lokalnych Problemów Alkoholowych - „Strategia” I i 
II stopnia – Instytut Psychologii Zdrowia w Warszawie; Studium Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie; szkolenie dla osób pracujących w pierwszym kontakcie z osobami 
uzależnionymi   i współuzależnionymi – sieć „W”; szkolenie dla osób prowadzących zajęcia 
z dziećmi z rodzin z problemem alkoholowym; szkolenie - „Młodzież wobec uzależnień i 
zagrożeń społecznych”; szkolenie – Profilaktyka i Rozwiązywanie Problemów 
Alkoholowych; członek Porozumienia – „Niebieska Linia” i „Pomarańczowa Linia” 

 
 
Anna Rodak – sekretarz 
szkolenie dla członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – treningi 
psychologiczne – Przeciwdziałanie Przemocy w Rodzinie 

Jan Jaszczuk – członek 
szkolenie dla członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; szkolenie dla 
osób pracujących z ofiarami i sprawcami przemocy w rodzinie 
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Władysława Balik – członek 
szkolenie dla członków Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
Artur Mutwil – członek Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, szkoła 
policealna – terapeuta uzależnień oraz szkolenie PRO – przy Instytucie Psychologii 
Zdrowia, PARPA w Warszawie  

Sprawozdanie z działalności za rok 2015 

1. Do komisji wpłynęło 34 wniosków o wszczęcie postępowania w sprawie leczenia   
odwykowego. 

2. 11 wniosków skierował Komisariat Policji w Iłowej 
3. 9 wniosków wpłynęło od rodzin i osób bliskich 
4. 2  Sąd Rejonowy w Żaganiu 

5. 11 OPS 
6. 1 prokurator 

      9 wniosków skierowano do rozpatrzenia przez Sąd Rejonowy w Żaganiu.  
Wobec osób uzależnionych Sąd wydał postanowienie o leczeniu pod nadzorem 
kuratora lub ustanowił przymus leczenia w szpitalu odwykowym.  
16 osób podjęło zobowiązanie do zaprzestania nadużywania alkoholu ( 2 osoby 
nieuzależnione, pijące szkodliwie), 
1 osoba przebywa w Zakładzie Karnym 
4 osoby nie stawiło się na wezwanie Komisji 
3 osoby zdiagnozowano jako szkodliwie pijące, nieuzależnione  
1 osoba umarła 

2)  Programy profilaktyczne 

Komisja finansowała realizację programów profilaktycznych w szkołach na terenie 
gminy. 

Szkoła Podstawowa w Iłowej 

- we współpracy z SANEPID-em – program „Znajdź właściwe rozwiązanie” dla 
uczniów klasy IV – VI, 

- program edukacyjno - profilaktyczny dla klas V i VI  - uzależnienie od gier 
komputerowych, Internetu i dopalaczy – 30.11.2015r, 18.12.2015r., 

- szkolna kampania „Rzuć palenie”, „Przy mnie nie pal”,  „Zachowaj Trzeźwy 
Umysł”- cały rok. 

Gimnazjum w Iłowej  

– program z zakresu profilaktyki narkotykowej oraz profilaktyki związanej 
z zażywaniem środków psychoaktywnych dla młodzieży - 5 realizacji  
(06.11.2015r, – klasy Ia, Ib, 14- 16. 09.2015r -c, klasy  IIa, IIb, IIc ). 

Celem programu jest promowanie zdrowego stylu życia, w którym młody człowiek 
nie odurza się środkami psychoaktywnymi. Uczestnicy zapoznali się z sygnałami 
i konsekwencjami towarzyszącymi nadużywaniu oraz uzależnieniu od środków 
psychoaktywnych oraz tzw. „dopalaczy”. Udzielono im również informacji na temat 
placówek pomocowych znajdujących się na naszym terenie. Prowadzący program - 
certyfikowany specjalista terapii uzależnień – Piotr Grolewski oraz certyfikowany 
instruktor terapii uzależnień – Dorota Grolewska.  

-  15 września 2015 r. odbyły się trzy spotkania z uczniami klas III o tematyce : 
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Zapobieganie uzależnieniom poprzez zmniejszenie zachowań ryzykownych, 
związanych z używaniem substancji psychoaktywnych.  Spotkanie prowadziła 
pani Wioletta Kucharska – terapeutka Oddziału Terapii Uzależnień od substancji 
psychoaktywnych w Ciborzu. Ponadto w spotkaniu udział brali podopieczni 
oddziału.  

Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Iłowej –  

22.04.2015 r. - 39 osób objętych programem profilaktycznym z zakresu profilaktyki 
narkotykowej oraz profilaktyki związanej z zażywaniem środków psychoaktywnych 
dla młodzieży.   

3. Kampanie ogólnopolskie, wypoczynek dzieci, organizacja imprez 
trzeźwościowych 

- koordynacja i prowadzenie Ogólnopolskiej Kampanii – „Zachowaj Trzeźwy 
Umysł”,  na terenie świetlicy w Iłowej oraz Szkoły Podstawowej w Szczepanowie 
oraz wszystkich ośrodków integracji społecznych działających na wsiach (kampania 
pod patronatem Stowarzyszenia Dziennikarzy Radiowych i Telewizyjnych). 

 Dzieci z Iłowej i Szczepanowa, Konina, Czernej oraz Borowego zostały nagrodzone 
prezentami i upominkami.  

Gmina Iłowa otrzymała certyfikat za aktywny udział w jedenastej edycji 
kampanii społecznej : „Zachowaj Trzeźwy Umysł”. 

 finansowanie wypoczynku letniego dla dzieci z rodzin dysfunkcyjnych  z gminy 
Iłowa – w terminie od 01.07  do 10.07.2015r.  we współpracy z PCK – oddział 
lubuski. Na kolonie pojechało 32 dzieci z terenu gminy Iłowa. Nabór dzieci 
prowadził Ośrodek Pomocy Społecznej. Dzieci zwiedzały Sławę oraz jej okolice, 
wspólnie z wychowawcami pływały na sprzęcie wodnym, miały możliwość 
rozwijać swoje zainteresowania ekologią i turystyką. Uczyły się udzielania 
pierwszej pomocy, wyjechały na wycieczkę do Parku Krasnala oraz na mecz 
żużlowy do Zielonej Góry. Codziennie odbywały się dwugodzinne zajęcia 
terapeutyczne dla dzieci o zaniżonym poczuciu wartości, nie radzących sobie 
z emocjami, w czasie których uczestnicy zostali objęci pomocą terapeutyczną,  

 organizowanie „Maratonu Trzeźwości” – 12 rok, we współpracy z GCKi S,  
Grupą AA z Iłowej wielu zaangażowanych osób (pan Mirosław Wdowiak, 
Tomasz Słomiński - sędziowie), panie z ośrodków koordynacji społecznej z 
Klikowa, Konina, Czyżówka, Borowego, Czernej), 

 w dalszym ciągu na bieżąco zakup pomocy do ośrodków integracji społecznej  w 
Czernej, Koninie, Borowym, Czyżówku i Klikowie. 

4. Szkolenia – kontrole punktów sprzedaży alkoholu  

W lipcu 2015 zostały przeprowadzone kontrole punków sprzedaży alkoholu sklepów na 
terenie gminy. Kontroli dokonały osoby : Ewa Sowa - przewodnicząca GKRPA w 
Iłowej, Pan Jan Jaszczuk – członek GKRPA – uprawniony do kontroli sklepów, pani 
Małgorzata Ślebioda – UM Iłowa oraz policjant KP w Iłowej – pan Adam Florczak. W 
trakcie kontroli poruszono następującą problematykę: - sprzedaż napojów alkoholowych 
nieletnim, ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji, w jakich nie wolno podawać ani 
sprzedawać napoi alkoholowych, a także zakres i interpretacja prawna pojęcia oraz 
konsekwencja prawna przypadku łamania przepisów, procedura skutecznej i asertywnej 
odmowy sprzedaży alkoholu.  
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Komisja w ciągu 2015 roku zaopiniowała 28 wniosków o koncesje na sprzedaż alkoholu. 

5. Psycholog kliniczny – mgr Grzegorz Mutwil 

W roku 2015 pełniono trzygodzinne dyżury psychologa klinicznego, terapeuty 
uzależnień.  Dyżury psychologa  odbywały się w następujących dniach:  19 stycznia, 16 
lutego, 16 marca, 20 kwietnia, 18 maja, 15 czerwca, 21 września, 19 października, 16 
listopada i 21 grudnia. W okresie tym udzielono łącznie 67 porad, głównie osobom 
uzależnionym. Porady dotyczyły problemu współuzależnienia i uzależnienia, a także innych 
problemów osobistych i rodzinnych. W trakcie dyżurów realizowano cel zgodny z 
projektem. Obejmował on działania zmierzające do zwiększenia świadomości specyfiki 
choroby alkoholowej oraz osobistych problemów z nich wynikających, nabywania 
podstawowych umiejętności potrzebnych dla prawidłowego procesu trzeźwienia, 
motywowanie do dalszej pracy nad sobą, pomoc w rozwiązywaniu bieżących problemów, w 
tym sytuacji kryzysowych. Podstawową formą pracy było indywidualne spotkanie 
terapeutyczne.  

6. Grupa Anonimowych Alkoholików (AA) 

Od dziewięciu  lat odbywają się spotkania Grupy Anonimowych Alkoholików. 
Spotkania odbywają się w każdy piątek o godzinie 18.00.                                                                         
Dnia 21 listopada 2015  odbył się mityng otwarty dla mieszkańców gminy Iłowa i dla osób 
spoza gminy. Wzięło w nim ok.100 osób. Mityng odbył się w Sali GCKiS w Iłowej. 

7. Współpraca z Komisariatem Policji w Iłowej oraz Powiatową Komendą 
Policji                      w Żaganiu  

Komisja RPA współpracuje z policją w zakresie: 
-  sporządzania opinii osób zgłoszonych do Komisji,  
-  sporządzanie wniosków o leczenie odwykowe mieszkańców Iłowej i gminy, 
-  dowożenie klientów komisji na badania do psychologa i psychiatry, 
-  wspólne kontrole punktów sprzedaży alkoholu na terenie gminy, edukacja sprzedawców. 

8. Współpraca z OPS-em w Iłowej 
w zakresie : 
-  zakresie sporządzanie wniosków badanie mieszkańców miasta gminy Iłowa, 
-  edukacja podopiecznych OPS-u, 
-  sporządzanie opinii klientów komisji, 
- monitorowanie leczenia odwykowego podopiecznych OPS udział przewodniczącej 
w komisji RPA  w spotkaniach zespołu interdyscyplinarnego, działającego przy OPS-ie 
w sprawach dotyczących przeciwdziałania przemocy w rodzinie. 

9. Współpraca z  Ośrodkiem Terapeutycznym „Profil” – prowadzenie punktu 
konsultacyjnego dla osób uzależnionych i członków ich rodzin – dyżury 
terapeuty uzależnień  

W roku 2015 trzygodzinne dyżury terapeuty uzależnień 1 x w tygodniu (czwartek, godz. 
16.00) pełnił pan  Bogusław Hercik. W trakcie dyżurów realizowano cel zgodny 
z projektem. Obejmował on działania zmierzające do zwiększenia świadomości choroby 
alkoholowej oraz osobistych problemów z niej wynikających. Podstawą formą pracy były 
spotkania indywidualne oraz spotkania grupy edukacyjnej dla osób uzależnionych.                                                     
I tak w ciągu roku 2015, terapeuta przyjął: 

 w styczniu 2015 - 77 osób, 

 w lutym 53 osób, 
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 w marcu 66 osób, 

 w kwietniu 67 osób, 

 w maju 17 osób, 

 w czerwcu 35 osób, 

 w lipcu 68 osób, 

 w sierpniu 54 osoby, 

 we wrześniu 36 osób, 

 w październiku 57 osób 

 w listopadzie 31 osób 

 w grudniu 26 osób. – to daje liczbę 587 razy spotkań z osobami uzależnionymi 
i szkodliwie pijącymi.  

10. Współpraca z psychiatrą – Ireneuszem Stemplem 

Lekarz psychiatra Ireneusz Stempel bada klientów komisji skierowanych na badania                          
w wyniku rozmowy odbywającej się w czasie komisji. W roku 2015 roku przebadał 26 
osób.  

Badanie odbywa się w Iłowej. Skierowani stawiają się na badania dobrowolnie lub                           
w przypadku unikania badania, są postanowieniem sądu, dowożeni przez policję z terenu 
całej gminy. 

11. Współpraca z terapeutą, panią Małgorzatę Wawrzynkowską   
(certyfikowany terapeuta Programu Simontona pod patronatem Stowarzyszenia 

Wspierania Onkologii UNICORN). 

W ramach 34 dyżurów, w okresie od 15 stycznia do 30 grudnia 2015 roku, były 
prowadzone konsultacje dla osób chorych przewlekle oraz dla osób będących w kryzysie. 
Tematyką spotkań było nabywanie umiejętności  jak radzić sobie ze stresem związanych  z 
chorobą, zapobieganie procesowi uzależnienia od alkoholu, środków farmakologicznych i 
innych substancji psychoaktywnych, a także minimalizacja następstw przewlekłej choroby, 
w tym choroby nowotworowej. Celem spotkań było: uzyskanie równowagi emocjonalnej 
poprzez prace z przekonaniami, analizę zagrożeń procesem uzależnienia, jako 
destrukcyjnego sposobu poprawy bilansu emocjonalnego, nauka budowania systemu 
wsparcia, nauka komunikacji osoby chorej z osobą wpierającą i na odwrót, szukanie 
skutecznych dróg radzenia sobie ze stresem, lękiem i poczuciem bezradności, szukanie 
celów i motywacji dla wzmocnienia procesu leczenia. Podczas spotkań osoby chore 
nowotworowo i przewlekle miały możliwość lepszego zrozumienia wpływu emocji na 
zdrowie i proces zdrowienia, a tym samym spowodowało to obniżenie zagrożenia procesem 
uzależnienia.  

 12. Prowadzenie grupy wsparcia dla kobiet, ofiar przemocy w rodzinie 

Zajęcia prowadziła pani Sylwia Guglas – certyfikowany instruktor terapii uzależnień.  
Celem spotkań było: uzyskanie równowagi emocjonalnej poprzez pracę na zajęciach grupy 
wsparcia. Grupa adresowana jest do kobiet, które doświadczają różnych form przemocy 
psychicznej i fizycznej ze strony innych, najczęściej członków rodziny – oraz do osób, które 
doświadczają negatywnych konsekwencji (psychicznych, fizycznych, społecznych 
i ekonomicznych) bycia w związku z partnerem nadużywającym lub uzależnionym od 
alkoholu lub też innych substancji psychoaktywnych. W spotkaniach uczestniczyło od 6 do 
10 kobiet współuzależnionych i doświadczających przemocy. Zajęcia odbywały się dwa 
razy w miesiącu (drugi i czwarty wtorek miesiąca) od godziny 16 .00 do 18.00. W czasie 
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tych spotkań uczestniczki zapoznały się z przebiegiem choroby alkoholowej, poznały 
stereotypy dotyczące choroby alkoholowej. Uczyły się rezygnacji z zachowań ułatwiających 
alkoholikowi picia, uwolnienia się od odpowiedzialności za picie partnera oraz swoich 
praw.    

13. Ośrodki Integracji Społecznej działające w sołectwach: Borowe, Konin, 
Czerna, Czyżówek, Klików.    

Sprawozdania z pracy ośrodków w załączeniu. 

14. Inne  

W roku 2015  osobiście sporządziłam i wysłałam 93 pisma  w sprawach różnych  
dotyczących klientów komisji, odpowiedzi prokuratorowi, wniosków do sądu o leczenie 
odwykowe, wezwań na komisje, wezwań do badań psychologicznych 
i psychiatrycznych, zaproszeń na szkolenia, próśb do policji o sporządzenie opinii 
klientów komisji. 
Ze środków GKRPA w Iłowej dofinansowano wigilię gminną dla osób wykluczonych 
społecznie. 

 
       
  Sporządziła : Ewa Sowa 
 



27 
 

 
 

SPRAWOZDANIE Z DZIAŁALNOŚCI OŚRODKA INTEGRACJI 
SPOŁECZNEJ W BOROWYM ZA ROK 2015. 

 Nazywam się Ewelina Nowak, prowadziłam ośrodek integracji społecznej 
w świetlicy wiejskiej w Borowym przez cały rok 2015. Zachęcałam dzieci i młodzież 
do uczęszczania na zajęcia poprzez różnorodne gry, zabawy, konkursy i imprezy 
okolicznościowe. 
 Ośrodek otwierałam od poniedziałku do piątku w godzinach 
popołudniowych od 14,00 do 17,00. Czasami bywało tak, że świetlicę otwierałam w 
innych godzinach, ale zawsze było to wcześniej ogłoszone. Organizowałam czas 
wolny i opiekę przychodzącym do świetlicy. Prowadziłam dokumentację tj. plany 
zajęć, ewidencję obecności dzieci i młodzieży oraz dziennik zajęć. Prowadziłam 
głównie zajęcia mające na celu upowszechnianie postaw pro zdrowotnych, 
promowanie zdrowego życia, integrowanie grupy, rozwijanie umiejętności realizacji 
zadań oraz dobrą zabawę. Zawsze po zajęciach sprzątam  pomieszczenia świetlicy, 
aby utrzymać ją w czystości. 
Do świetlicy przychodzą dzieci w wieku od 3 do 14 lat. 
W roku 2015 współpracowałam z Radą Sołecką, Kołem Gospodyń Wiejskich, 
Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Iłowej oraz Biblioteką Miejską. 

 Z przeznaczonych pieniędzy na ośrodek na 2015 roku doposażyłam 
świetlicę w niezbędne przybory potrzebne do zajęć plastycznych, nagrody i środki 
czystości. 
W 2015 roku zorganizowałam kilka imprez okolicznościowych, w lutym bal 
karnawałowy,  na którym był słodki poczęstunek, konkursy oraz malowanie twarzy, 
konkurs the Voice of BOROWE , Dzień dziecka w czerwcu, którego atrakcją były 
dmuchane zamki, słodki poczęstunek  oraz kiełbaska z grilla, pomagałam w 
organizacji dożynek wiejskich, przygotowałam wspólnie z sołtysem program 
artystyczny z okazji dnia 11 listopada, który dzieci przedstawiły w kościele, robiłam 
andrzejki oraz w grudniu przygotowałam z dziećmi przedstawienie jasełkowe, które 
dzieci odegrały w Wigilię  24.12 w kościele w Borowym, po którym otrzymały 
skromne paczki( 20 szt.), które zakupiłam z pieniędzy przeznaczonych na świetlicę. 
Zorganizowałam czas wolny i opiekę podczas ferii zimowych, w czasie których 
odbył się bal karnawałowy,  konkurs w/w the Voice of Borowe dla dzieci i 
młodzieży, robiliśmy rogaliki oraz było wiele innych atrakcji. Również  pomagałam 
odrabiać lekcje itp. 
 W 2015 roku współpracowałam z Gminnym Centrum Kultury i Sportu m.in. w 
grudniu dzieci ze świetlicy w Borowym wzięły udział w konkursie mikołajkowym pt. 
„ kolęda wyobraźnią malowana” i 5cioro otrzymało nagrody. Także dzieci tworzyły 
piękne ozdoby bożonarodzeniowe, które później sprzedawaliśmy na kiermaszu w 
Iłowej, dzięki czemu uzbieraliśmy część pieniędzy na organizację ferii zimowych 
2016.  W naszej  świetlicy w czasie  ferii zimowych 2015 odbyły się zajęcia 
fotograficzne /budka fotograficzna/  z inicjatywy  Pani dyrektor GCKiS . 
W grudniu 2015 roku naszą świetlicę odwiedziły Panie z Biblioteki Miejskiej i 
czytały dzieciom bajki/ opowiadania o tradycjach wigilijnych innych krajów. 
W roku sprawozdawczym pisałam o dofinansowanie ośrodka integracji społecznej w 
Borowym do Banku Spółdzielczego w Iłowej i do firmy EFARM w Gozdnicy. 
Otrzymane pieniądze przeznaczyłam na nagrody do the Voice of Borowe i 
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organizację Dnia Dziecka. Także  masarnia „ Czernicki i Syn” z Wymiarek 
dofinansowali  świetlicę na Dzień Dziecka w formie rzeczowej / dzieci otrzymały 
kiełbaski na grilla/. 
W czasie ferii zimowych 2016 wspólnie z sołtysem  zorganizowałam zajęcia dla 
dzieci z Borowego na świetlicy. Dominowały zajęcia z fotografii, na których dzieci 
miały  możliwość nauczyć się profesjonalnie robić zdjęcia oraz tańce na których 
dzieci  uczyły się układu, który zaprezentowały na zakończenie ferii w trakcie 
konkursu the Voice of Borowe. Ferie zakończyliśmy balem karnawałowym 
przygotowanym z KGW, gdzie atrakcją była animatorka w stroju Elsy z bajki pt. 
‘Kraina Lodu” i o tej tematyce był cały bal. 
Uważam, istnienie ośrodka integracji społecznej w mojej wsi za zasadne. 
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Temat: Sprawozdanie – świetlica Czyżówek 2015 r. 
 

 W zajęciach świetlicowych dzieci brały czynny udział. Uczyliśmy się 
tworzyć przyjazną atmosferę poprzez indywidualne traktowanie, nabywanie 
umiejętności koleżeńskiego współżycia w grupie, życzliwy stosunek wobec innych, 
eliminowanie niebezpiecznych sytuacji, zwracanie uwagi na niewłaściwe 
zachowanie, rozbudzanie zainteresowań dzieci poprzez zajęcia manualne, plastyczne 
i techniczne (zabawy konstrukcyjne, układanki, puzzle, malowanie farbami, 
rysowanie, kolorowanie, wycinanie, wydzieranie, sklejanie i  wyklejanie, 
modelowanie, origami itp.). Przygotowanie dzieci do samodzielności powierzając 
drobne zadania( np. pieczenie ciasteczek itp.), podejmowanie właściwych decyzji. 
 Pracując w świetlicy organizowałam pracę grup, dostosowując tematykę 
zajęć do obchodzonych uroczystości i świąt, pór roku oraz do zainteresowań i potrzeb 
dzieci. Uzupełniałam wyposażenia, zakup materiałów do wykorzystania na zajęciach. 
 Każde dziecko było objęte należytą opieką i indywidualnym podejściem 
wychowawczym. 
 
Spotkania organizowane dla dzieci w świetlicy 
 
 W dniu 29 sierpnia 2015 r przy współpracy z panem sołtysem Czyżówka 
zorganizowaliśmy dla dzieci spotkanie na zakończenie wakacji. Spotkanie 
organizowane było w miejscowości Czyżówek na placu przy świetlicy 
środowiskowej. 
 W spotkaniu uczestniczyło 14 (czternaścioro) dzieci. W programie było 
zapewnione pieczenie kiełbasy na grillu( grill użyczył jeden z rodziców dzieci pan 
Dromarecki, oraz przy obsłudze grilla pani Predko), owocowa sałatka przez dzieci 
samodzielnie wykonana, oraz twórcza zabawa z masą solną. Również nie zabrakło 
słodkiego poczęstunku dla dzieci tj: owoce, kruche ciasteczka, zimne lody, napoje, 
które sfinalizował sołtys Czyżówka, a ja pomagałam przy zakupie i dostarczeniu na 
świetlicę. 
Na zakończenie spotkania każdy uczestnik otrzymał skromny upominek zakupiony 
z przeznaczonych funduszy objętych programem na świetlicę tj: zeszyty, długopisy, 
piórniki, flamastry, kredki różnego rodzaju (ołówkowe, pastelowe), malowanki, 
teczki na prace rysunkowe, naklejki na zeszyt, plan lekcji oraz upominki ręcznie 
zrobione (balonowe pieski oraz kwiaty z bibuły kolorowej). 
 Przygotowania wraz ze spotkaniem i zakończeniem trwały od godz. 1300 
do godz 1900. 
 
 W dniu 30 października 2015 r. w świetlicy środowiskowej w Czyżówku 
zorganizowałam dla dzieci spotkanie Halloweenowe, w którym uczestniczyło 6 
(sześcioro)dzieci.  
 W programie przewidziane atrakcje: 

 pieczenie kruchych ciasteczek, dzieci mogły wykazać się kreatywnością i 
wykonały ciasteczka Halloweenowe (krwawe palce, pająki itp.) 

 konkursy: zgadnij co jest w pudełku, na wesoło mumifikacja, cukierek lub 
psikus, oraz wiele innych konkursowych zabaw (dzieci zostały nagrodzone 
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słodkimi upominkami), a także wyłonienie zwycięzców za przebranie 
Halloweenowe (nagrody główne: kalendarz dziecinny, kreatywna masa oraz 
świnka skarbonka do samodzielnego malowania) 

 słodki poczęstunek, napoje. 
 
Przygotowania wraz ze spotkaniem i zakończeniem trwały od godz. 1300 do godz. 
1900. 
 Dnia 05 grudnia 2015 r. wspólnie z sołtysem Czyżówka było 
zorganizowane spotkanie Mikołajkowe dla dzieci wraz z paczkami od św. Mikołaja. 
W spotkaniu wzięło udział 21(dwadzieścioro jeden) dzieci. 
  
 Jako koordynatorka zadbałam o świąteczny wystrój sali, razem z dziećmi 
przygotowaliśmy ozdoby świąteczne na choinkę, stoły, oraz inne dekoracje 
wykonane z materiału papierowego do ustrojenia sali 
 
 W programie proponowane atrakcje: 

 paczki od św. Mikołaja (zakup paczek zorganizował sołtys, przebrany mikołaj 
– koordynatorka świetlicy); 

 ozdabianie styropianowych świątecznych bombek kolorowymi cekinami 
(zakup z przeznaczonych funduszy objętych programem na świetlicę); 

 ozdabianie kruchych ciasteczek przez dzieci słodkimi kolorowymi pisakami i 
ozdobami (zakup z przeznaczonych funduszy objętych programem na 
świetlicę); 

 miła dla ucha świąteczna muzyka. 
 
Przygotowania wraz ze spotkaniem i zakończeniem trwały od godz. 1300 do godz. 
1900. 
 

                                                               Sporządziła: 
                                                                  Anna Muskała 

koordynatorka świetlicy w Czyżówku 
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Sprawozdanie z działalności 
Domu Integracji Społecznej w Czernej 

 
 

 Zajęcia dla dzieci w Domu Integracji Społecznej w Czernej odbywały się 
pięć razy w tygodniu od poniedziałku do piątku w godzinach od 16.00 do 19.00 oraz 
od 16.00 do 20.00.  
 Tematykę zajęć różnicowano w zależności od grupy wiekowej. Dzieci 
aktywnie uczestniczyły w grach i zabawach ruchowych, grach planszowych, czytały 
bajki i opowiadania, uczyły się aktywnie słuchać i wypowiadać  na określone tematy. 
Uczyły się również zasad savoir – vivre czyli  zasad dobrego zachowania. 
Uczestniczyły w wycieczkach pieszych i rowerowych. Prowadzono również zajęcia 
plastyczne i recytatorskie. 
W lutym – podczas ferii zimowych, dzieci pojechały do Małomic na film oraz brały 
udział w „Dniu kostiumowym” zorganizowanym przez GCKS w Iłowej. W lipcu 
zorganizowano dyskotekę połączoną ze słodkim poczęstunkiem.          W sierpniu na 
zakończenie wakacji zorganizowano rajd rowerowy leśnymi ścieżkami dla dzieci i 
rodziców zakończony wspólnym ogniskiem i pieczeniem kiełbasek. W październiku 
zorganizowano „Dzień seniora” z występami artystycznymi dzieci, a w grudniu „Bal 
mikołajkowy” z paczkami dla dzieci.   Do powyższych działań z ogromnym 
zaangażowaniem włączyli się rodzice.  
 

W roku 2015 ze świetlicy skorzystało łącznie 1100 osób, sześć razy była wynajęta 
przez prywatne osoby. 
 

                                                                                    Koordynator świetlicy Wanda Janczyk 
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Sprawozdanie z zajęć prowadzonych na świetlicy w Klikowie w 2015r.  

Średnia dzieci przychodzących na świetlicę wyniosła liczbę 6. 

  

Każdą ładną pogodę wykorzystywaliśmy na zajęcia ruchowe na dworze. Były wycieczki na 

lody, do lasu, na zalew. Chodziliśmy na boisko, plac zabaw, graliśmy w piłkę nożną, siatkę, 

dziewczyny w sznura. Zbieraliśmy jagody (z których robiliśmy pierogi). Ponure i 

deszczowe dni spędzaliśmy na świetlicy. Wykonywaliśmy laurki na różne okazje, 

uczyliśmy się haftować metodą krzyżykową. Bardzo dużo czasu  spędzaliśmy na ozdabianiu 

form styropianowych-cekinami i tasiemkami. Wykonaliśmy ozdoby świąteczne-bombki, 

łańcuszki, ciekawe choinki, wykonane różnymi technikami(płatki kosmetyczne, wstążki, 

piórka, papier kolorowy), jak i również wielkanocne-jajka, koszyczki, zajączki. Specjalnymi 

farbami malowaliśmy odlewy gipsowe związane z tematyką świąteczną, które również 

ozdabiały  świetlicę. Na każdą porę roku na naszych oknach wisiały kolorowe witraży ki, 

które wycinaliśmy specjalnymi skalpelkami, było to pracochłonne ale efekt niesamowity, 

Nie zabrakło  przepięknych rysunków, obrazów malowanych farbami, kredkami i 

kolorowymi piaskami. Dzieci nauczyły się  również składania origami-kusudamy (sztuka 

składania kartek), robiliśmy kwiaty z bibuły i krepiny; ozdoby te dekorują świetlicę. W 

wolnym czasie graliśmy w gry planszowe, ping-ponga,, bilarda, układaliśmy puzlle, lub 

spędzaliśmy czas przy komputerze zwłaszcza chłopcy kiedy dziewczyny były zajęte czymś 

innym. Raz w tygodniu odbywały się zajęcia kulinarne, na których dzieci wymyślały menu. 

Robiliśmy gofry, naleśniki, placki ziemniaczane, pizzę, spagetti, pierogi. Piekliśmy ciasta, 

ciasteczka.  

Odbyły się także 3 imprezy:                    

1.SPOTKANIE KARNAWAŁOWE 23.01.2015r., na które sami przygotowaliśmy maski 

oraz stroje. Był poczęstunek i dużo zabawy.                                                           

2.ZAKOŃCZENIE WAKACJI 28.08.2015r.,odbyło się na boisku w Klikowie. Piekliśmy 

kiełbaski, graliśmy w siatkę, były różne konkursy i zabawy, poczęstunek. Ognisko udało się 

zorganizować dzięki funduszom uzyskanym od sołectwa .                 3.SPOTKANIE 

MIKOŁAJKOWE 04.12.2015r., na które , razem z panem sołtysem zaprosiliśmy 

wszystkie dzieci z Klikowa oraz te, które często odwiedzają naszą świetlicę. Był Mikołaj, 

prezenty, poczęstunek oraz wyświetlanie bajek na dużym ekranie.                                

Rok 2015 upłynął  bardzo aktywnie i pracowicie.                                                                     

                                      

                                                                            Koordynator świetlicy w Klikowie 

                                                                                         Emilia Kowalczyk                              
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Sprawozdanie z działalności świetlicy wiejskiej w Koninie Żagańskim od 
12.10.2015 do 31.12.2015r. 

 

Zajęcia  prowadzone w świetlicy były oparte o zatwierdzony plan pracy świetlicy. 
Tematyka zajęć uwzględniała kalendarzowy układ roku oraz wynikające z niego 
święta i uroczystości. Zajęcia świetlicowe miały zarówno charakter indywidualny, 
jak i grupowy i odbywały się zgodnie z dziennym rozkładem zajęć.                                                                                                                                                                                       

Wśród codziennych zabaw i zajęć tematycznych, realizowanych według 
miesięcznych planów pracy świetlicy, znalazło się wiele różnych form zajęciowych, 
mianowicie:                                                            

 gry i zabawy grupowe w świetlicy,  

 zajęcia plastyczno- techniczne,                                                                                                     

 zajęcia muzyczne (śpiewanie piosenek, słuchanie muzyki, zabawy przy 

muzyce), 

 zajęcia stolikowe (gry planszowe , układanki),   

 zajęcia literackie (wspólne czytanie, opowiadanie treści),   

 zajęcia audiowizualne (oglądanie bajek i filmów),  

 zajęcia sportowe i ruchowe.                                                                                                              

Najbardziej lubianymi przez dzieci są zajęcia o charakterze plastyczno - 
technicznym, zabawy sportowo-ruchowe oraz zajęcia muzyczne, dlatego poświęca 
się im w świetlicy dużo czasu. Prace dzieci eksponowane są na gazetkach ściennych, 
dekorujących świetlicę. Dzieci chętnie dbały o estetykę i ciekawy wygląd świetlicy, 
zmieniali dekoracje, by uatrakcyjnić wygląd sali, w której przebywają. W trosce o 
bezpieczeństwo dzieci  były organizowane pogadanki na temat bezpieczeństwa dzieci 
na drodze, w świetlicy, w szkole i poza nią oraz dotyczące walki z przemocą i 
agresją. Wdrażałam dzieci do przestrzegania regulaminu świetlicy i ujętych w nim 
zasad, który wspólnie stworzyliśmy. Starałam się wyrobić u dzieci nawyk 
utrzymywania porządku i troski o wspólne mienie oraz dbałość o środowisko 
naturalne. Dzieci, zwłaszcza te w młodszym wieku szkolnym są aktywne, otwarte i 
szczere. Praca z nimi to wielka przyjemność.                                           Świetlica 
współpracuje z sołtysem i radą  sołecką, współpraca polega na organizowaniu 
wspólnych imprez oraz wzajemnej pomocy. Grudzień rozpoczęliśmy zabawą 
mikołajkową dla dzieci.                             

 
Ważniejsze wydarzenia z życia świetlicy:  

 Światowy Dzień Pluszowego Misia 

 Halloween   

 Andrzejki   

 Mikołajki    

 Wieczór kolęd i pastorałek                                                                                                                                                                                                   

Wnioski do dalszej pracy: 
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 motywować dzieci do czynnego udziału w zajęciach organizowanych w 

świetlicy oraz do pozytywnych zachowań i postaw wśród dzieci, 

 utrwalać wiadomości z zakresu bezpieczeństwa, 

 dbać o dobrą współpracę z sołtysem, kołem gospodyń wiejskich w zakresie 

prac wykonanych na rzecz sołectwa, 

Przygotowany plan zajęć został zrealizowany.  
                                                            
                                                                                                     Beata Kropska                                                                                                                                                                      
 
 


